
          

 

Innkalling 
av 

Levekårsutvalet 
 

Møtedato: 21.03.2017 
Møtestad: Nordhordlandshallen, kantina 
Møtetid: 12.00 
 
Eventuelle forfall må meldast til Nora Gjerde per tlf.  56 37 50 00, sms til 95 85 11 71  
eller per epost til nora.gjerde@lindas.kommune.no  
 
Varamedlemmer møter berre etter nærare avtale. 

Orienteringar: 
Kl. 12:00     1) -Prosjektplan barnehage på Lindås  og 
                    2) -Klimasatssøknader v/eigedomssjef Therese Urdahl Braseth 
 
Desse sakene vert ettersendt: 
1) Høyringsuttale Regional transportplan (RTP) 
2) Høyringsuttale Regional- areal og transportplan (RATP) 
3) Kommunedelplan for trafikksikring 
 

Sakliste 

Saknr Tittel 
 015/17 Godkjenning av innkalling og saksliste  
 016/17 Godkjenning av møteprotokoll  
 017/17 Høyring -  Vedtektsendringar Stiftinga Bjørn West museet  
 018/17 Ny skule Eikanger/Kløvheim - moglege tomter, revidert  
 019/17 Forprosjekt ny Knarvik barneskule  
 020/17 Skriftleg målform  i opplæringa  av vaksne framandspråklege ved Lindås 

vaksenopplæring  
 
 

13. mars 2017 
 
 

Asle Hetlebakke 
møteleiar 

 Nora Gjerde  
møtesekretær 

 
  



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
015/17 Levekårsutvalet PS 21.03.2017 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Nora Gjerde 17/718 

Godkjenning av innkalling og saksliste 

Innkalling og saksliste vert godkjent 

Saksopplysningar: 



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
016/17 Levekårsutvalet PS 21.03.2017 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Nora Gjerde 17/718 

Godkjenning av møteprotokoll 

Vedlegg: 

Protokoll - Levekårsutvalet - 21.02.2017 

Møteprotokollen vert godkjent 

Saksopplysningar: 



 

Møteprotokoll 

for 

Levekårsutvalet 
 

Møtedato: 21.02.2017 

Møtestad: Nordhordlandshallen, kantina 

Møtetid: 12.00 - 16.25 

 

Synfaringar: 

-Haugen barnehage 

-Såtabu - dagsenter for demente 

-Salto 

 

Orienteringar: 

-Bustadsosial handlingsplan v/prosjektleiar eigedom Line Valle 

-Helse, sosial og omsorgsplan v/kommunalsjef Leni Dale 

  
  

Frammøtte medlemmer Parti Rolle 

Asle Hetlebakke KRF Utvalsleiar 

Stina Cook-Mongstad AP Nestleiar 

Vetlemøy Wergeland KRF Medlem 

Leidulv Brunborg AP Medlem 

Ingeborg Myksvoll SP Medlem 

Anita Bakken MDG Medlem 

Øystein Reidar Moldeklev FRP Medlem 

Olav Magnus Steinsland H Medlem 

Anne Karin Angelskår Eknes KRF Medlem 

  
Følgjande frå administrasjonen møtte: 
Christian Hagerup Reinshol-fagleiar, Eileen Feste-kulturkonsulent, Hilde Hauge-

folkehelsekoordinator, Inger Marie Jordal-prosjektleiar, Kristin Moe-kommunalsjef, Kristin Nielsen, 

arealplanlegger, Leni Dale-kommunalsjef, Line Thuen Waage-arealplanleggjar, Line Valle-

prosjektleiar eigedom, Pia Charlotte Aarsand Syvertsen-rådgjevar, Nora Gjerde-sekretær 

 

 

   

Sakliste 

Saknr Tittel 
        

001/17 Godkjenning av innkalling og saksliste 

002/17 Godkjenning av møteprotokoll 



003/17 1. gangs handsaming av reguleringsplan for Nappevika småbåtanlegg - gbnr 129/4 m.fl. 

004/17 1. gangs handsaming av reguleringsplan for Nedre Bergås bustadfelt - Myksvoll - gbnr 
63/3, 10 m.fl. 

005/17 1. gangs handsaming av reguleringsplan for Risøy hyttefelt - gbnr 81/10, 11, 49 m.fl. 

006/17 1. gangs handsaming av reguleringsplan Hillesvåg bustadområde, plan-id 1263-201409 

007/17 Ny 1.gangs behandling av Fonnebustvegen Gnr 108, Bnr 161 m.fl. 

008/17 Forstudie barnehagetomt på Lindås - størrelse og plassering 

009/17 Prosjektmandat forprosjekt - Ny kommunal barnehage på Lindås 

010/17 Prosjektmandat-  lovendring om rett til sjukeheimsplass-kriterium og venteliste 

011/17 Prosjektmandat folkehelse 2017 

012/17 Høyring -  Vedtekter for kommunale barnehagar 

013/17 Samarbeidsavtale Lindås kulturråd 

014/17 Kulturmidlar 2017 - ramme for tildeling 

  

 

001/17: Godkjenning av innkalling og saksliste 

 

Innkalling og saksliste vert godkjent 

 
   

   

21.02.2017 LEVEKÅRSUTVALET 

Endring rekkefølge saksliste:  Sak 10/17 vart handsama etter sak 2/17. 

Ellers ingen merknader, samrøystes. 

 

LE - 001/17  VEDTAK: 

Innkalling og saksliste er godkjent. 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

002/17: Godkjenning av møteprotokoll 

 

Møteprotokollen vert godkjent 

   



   

21.02.2017 LEVEKÅRSUTVALET 

Møteprotokoll frå møte - 22.11.2016 vert godkjent. 

Ingen merknader, samrøystes. 

 

LE - 002/17  VEDTAK: 

Møteprotokoll frå møte - 22.11.2016 er godkjent. 

 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

003/17: 1. gangs handsaming av reguleringsplan for Nappevika småbåtanlegg - gbnr 129/4 

m.fl. 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

I medhald av plan- og bygningslova § 12-10, vedtek Plan- og miljøutvalet å legge reguleringsplanen 
for Nappevika småbåtanlegg, gbnr. 129/4 m.fl., med plan-ID 1263-201505, ut til offentleg ettersyn 
på vilkår av at følgjande først vert endra av planfremjar: 
 

1. Føresegn § 3.1.3 vert endra frå «Om mogleg skal det etablerast trinnfri overgang mellom BBS2 
og BSB1» til «Det skal etablerast trinnfri overgang mellom BBS2 og BSB1, og flytebrygga skal 
ha trinnfri utforming innanfor BBS2.» 

 

2. Det vert lagt inn i føresegnene at det skal settast av minimum 1 parkeringsplass for 
rørslehemma på parkeringsplassen f_SPP. 

 
3. Under § 3.2 i føresegnene vert areal for avfallshandtering fjerna frå område BBS2, og flytta inn 

under område f_SPP og § 4.4. Det vert også lagt inn i føresegnene at avfallsbil til ein kvar tid 
skal kunne snu inne på f_SPP. Det må verte vurdert, og eventuelt gjennomført, ei utviding av 
f_SPP som ein følgje av dette. 

 

4. Under § 3.2. skal det leggast inn ei føresegn som seier at kaiområdet til ein kvar tid skal vere 
fri for objekt som ikkje er omtalt i føresegnene, då kaien har funksjon som snuplass for bilar. 



 

5. Det vert lagt inn ei ny føresegn: «Flytebrygge og/eller bølgjedempar skal ikkje plasserast 
nærare kai og båtslipp, i område BBS2, og naust, i område BUN, enn 20 meter parallelt ut frå 
kaien og naustet i sørvestleg retning.» 

 

6. Det vert lagt inn ei ny føresegn: «Flytebrygga skal ha maksimalt eitt kontaktpunkt for 
ilandstigning til BBS2. Dette punktet skal vere i tråd med kontaktpunktet som er vist i 
illustrasjonsplanen.» 

 

7. Under rekkefølgjekrav vert det lagt inn ei ny føresegn:  

«Når parkeringsplassen på gbnr. 129/5, som ligg i reguleringsplanen «Nappane G.nr. 129 B.nr. 
5» med plan-ID 1263-19012007 vert realisert, skal eventuell mellombels avkøyrsle frå o_SV1 
til f_SPP stengast. Arealet mellom vegkanten på o_SV1 og parkeringsplassen f_SPP skal 
jorddekkast og såast til.» 

 

8. Avkøyrsle til parkeringsplass og frisiktsoner i den gjeldande reguleringsplanen «Nappane G.nr. 
129 B.nr. 5», med plan-ID 1263-19012007, skal leggast inn i plankartet. 

 

9. Det vert lagt inn ei ny føresegn: «Søknad om avkøyrsle til parkeringsplass f_SPP skal 
godkjennast av vegmynde i kommunen. Alle pilar i plankartet skal fjernast.» 

 

10. Namnet på planen vert i alle dokument endra frå Nappane småbåtanlegg til Nappevika 
småbåtanlegg (jf. referatet frå oppstartsmøtet). 

 

11. Plankartet skal oppdaterast med eit kartgrunnlag som viser alle eksisterande bygningar. 

………………………… 

 

   

   

Me ønsker at det skal undersøkes om det er mulighet for ein HC parkeringsplass nærast mulig 
brygga. Avstand og stigning til planlagt parkering er veldig stor. 

   



   

14.12.2016 PLAN- OG MILJØUTVALET 

Høgre framlegg frå Thomas Larsen 

Framlegg frå T. Larsen-H: 

Som rådmann, men fjerne punkt 1. av vilkårene. 

 

Rådmannen sitt framlegg minus punkt 1 vart samrøystes vedteke. 

Framlegg frå Thomas Larsen-H fekk 5 røyster og fall (H, Frp, S.H.Kjeka-Krf) 

Rådmannen sitt framlegg vart vedteke med utvalsleiar si dobbeltrøyst, 6 røyster (Ap, Sp, M.Knudsen-
Krf, B. Risøy-Krf) 

 

PM - 154/16  VEDTAK: 

I medhald av plan- og bygningslova § 12-10, vedtek Plan- og miljøutvalet å legge reguleringsplanen 
for Nappevika småbåtanlegg, gbnr. 129/4 m.fl., med plan-ID 1263-201505, ut til offentleg ettersyn på 
vilkår av at følgjande først vert endra av planfremjar: 
 

1. Føresegn § 3.1.3 vert endra frå «Om mogleg skal det etablerast trinnfri overgang mellom BBS2 

og BSB1» til «Det skal etablerast trinnfri overgang mellom BBS2 og BSB1, og flytebrygga skal 

ha trinnfri utforming innanfor BBS2.» 

 

2. Det vert lagt inn i føresegnene at det skal settast av minimum 1 parkeringsplass for rørslehemma 

på parkeringsplassen f_SPP. 

 
3. Under § 3.2 i føresegnene vert areal for avfallshandtering fjerna frå område BBS2, og flytta inn 

under område f_SPP og § 4.4. Det vert også lagt inn i føresegnene at avfallsbil til ein kvar tid 

skal kunne snu inne på f_SPP. Det må verte vurdert, og eventuelt gjennomført, ei utviding av 

f_SPP som ein følgje av dette. 

 

4. Under § 3.2. skal det leggast inn ei føresegn som seier at kaiområdet til ein kvar tid skal vere fri 

for objekt som ikkje er omtalt i føresegnene, då kaien har funksjon som snuplass for bilar. 

 

5. Det vert lagt inn ei ny føresegn: «Flytebrygge og/eller bølgjedempar skal ikkje plasserast nærare 

kai og båtslipp, i område BBS2, og naust, i område BUN, enn 20 meter parallelt ut frå kaien og 

naustet i sørvestleg retning.» 



 

6. Det vert lagt inn ei ny føresegn: «Flytebrygga skal ha maksimalt eitt kontaktpunkt for 

ilandstigning til BBS2. Dette punktet skal vere i tråd med kontaktpunktet som er vist i 

illustrasjonsplanen.» 

 

7. Under rekkefølgjekrav vert det lagt inn ei ny føresegn:  

«Når parkeringsplassen på gbnr. 129/5, som ligg i reguleringsplanen «Nappane G.nr. 129 B.nr. 
5» med plan-ID 1263-19012007 vert realisert, skal eventuell mellombels avkøyrsle frå o_SV1 til 
f_SPP stengast. Arealet mellom vegkanten på o_SV1 og parkeringsplassen f_SPP skal 
jorddekkast og såast til.» 

 

8. Avkøyrsle til parkeringsplass og frisiktsoner i den gjeldande reguleringsplanen «Nappane G.nr. 

129 B.nr. 5», med plan-ID 1263-19012007, skal leggast inn i plankartet. 

 

9. Det vert lagt inn ei ny føresegn: «Søknad om avkøyrsle til parkeringsplass f_SPP skal 

godkjennast av vegmynde i kommunen. Alle pilar i plankartet skal fjernast.» 

 

10. Namnet på planen vert i alle dokument endra frå Nappane småbåtanlegg til Nappevika 

småbåtanlegg (jf. referatet frå oppstartsmøtet). 

 

11. Plankartet skal oppdaterast med eit kartgrunnlag som viser alle eksisterande bygningar. 

………………………… 

 

 

20.02.2017 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Råd for menneke med nedsett funsksjonsevne meiner at det bør være HC-parkering på kaien, dette 
spesielt grunna avstand og nivåforskjell til inntegna/planlagt parkeringsplass. 

Samrøystes vedteke. 

 

RMNF - 003/17  UTTALE: 

Råd for menneke med nedsett funsksjonsevne meiner at det bør være HC-parkering på kaien, dette 



spesielt grunna avstand og nivåforskjell til inntegna/planlagt 

parkeringsplass. 

 

21.02.2017 ELDRERÅDET 

Eldrerådet meiner det bør etablerast minst ein HC -parkeringsplassi tilknytning til kaiområdet. Jfr. 
bratt og lang veg til parkeringsplassen. 

Samrøystes vedteke. 

 

 

ER - 003/17  UTTALE: 

Eldrerådet meiner det bør etablerast minst ein HC -parkeringsplassi tilknytning til kaiområdet. Jfr. 
bratt og lang veg til parkeringsplassen. 

 

 

21.02.2017 LEVEKÅRSUTVALET 

HC parkering framlegg frå Vetlemøy Wergeland 

Me ønsker at det skal undersøkes om det er mulighet for ein HC parkeringsplass nærast mulig brygga. 

Avstand og stigning til planlagt parkering er veldig stor. 

 

Orientering til saka v/arealplanlegger Kristin NIelsen 

Framlegg frå V. Wergeland vart vedteke med 6 røyster mot (A. Hetlebakke-Krf, L. Brunborg-Ap, S. 
Cook-Mongstad-Ap) 

 

LE - 003/17  UTTALE: 

Uttale i Levekårsutvalet - 21.02.2017: 

Me ønsker at det skal undersøkes om det er mulighet for ein HC parkeringsplass nærast mulig 
brygga. Avstand og stigning til planlagt parkering er veldig stor. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

004/17: 1. gangs handsaming av reguleringsplan for Nedre Bergås bustadfelt - Myksvoll - 

gbnr 63/3, 10 m.fl. 



 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

I medhald av plan- og bygningslova § 12-10, vedtek plan- og miljøutvalet å legge reguleringsplan for 
Nedre Bergås Bustadfelt, Myksvoll, del av gbnr 63/3 og 10 m.fl. ut til offentleg ettersyn på vilkår av 
at følgjande først vert endra av planfremjar: 

1. I føresegn  §§ 1.2.2, 1.2.3 og 1.3 vert målepunkt endra frå gjennomsnittleg terreng til 
lågaste terrengpunkt. Ny tekst i dei tre føresegnene vert: «Maksimal mønehøgde referert 
til terrenget er 9,0 meter. Høgdene skal målast frå det lågaste terrengpunktet på 
bygningen.» Dette må også verte endra i avsnitt 6.3.1 i planskildringa.  

 

2. Fortau med minimum 1,5 m breidde og fast dekke skal verte lagt inn langs veg f_V1, f_V3 
og f_V5. Dette skal gå fram av både plankartet, føresegner og planskildring. 

 

3. I føresegnene skal det verte lagt inn at for gbnr. 63/32 gjeld fotavtrykket for den 
eksisterande bygninga som byggjegrense. 

 

4. I føresegn § 1.2.2 vert teksta «Samla tal bustader (nye og eksisterande) for områda er 12 
stk.(…)» endra til: «Samla tal hovudbueiningar (nye og eksisterande) for områda er 13 
stk.(…)» 

………………………… 

 

   

   

19.10.2016 PLAN- OG MILJØUTVALET 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

PM - 128/16  VEDTAK: 

I medhald av plan- og bygningslova § 12-10, vedtek plan- og miljøutvalet å legge reguleringsplan for 

Nedre Bergås Bustadfelt, Myksvoll, del av gbnr 63/3 og 10 m.fl. ut til offentleg ettersyn på vilkår av at 

følgjande først vert endra av planfremjar: 

1. I føresegn  §§ 1.2.2, 1.2.3 og 1.3 vert målepunkt endra frå gjennomsnittleg terreng til lågaste 

terrengpunkt. Ny tekst i dei tre føresegnene vert: «Maksimal mønehøgde referert til 

terrenget er 9,0 meter. Høgdene skal målast frå det lågaste terrengpunktet på bygningen.» 

Dette må også verte endra i avsnitt 6.3.1 i planskildringa.  



 

2. Fortau med minimum 1,5 m breidde og fast dekke skal verte lagt inn langs veg f_V1, f_V3 

og f_V5. Dette skal gå fram av både plankartet, føresegner og planskildring. 

 

3. I føresegnene skal det verte lagt inn at for gbnr. 63/32 gjeld fotavtrykket for den eksisterande 

bygninga som byggjegrense. 

 

4. I føresegn § 1.2.2 vert teksta «Samla tal bustader (nye og eksisterande) for områda er 12 

stk.(…)» endra til: «Samla tal hovudbueiningar (nye og eksisterande) for områda er 13 

stk.(…)» 

 

 

20.02.2017 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne meiner at det skal leggjast inn rekkefølgekrav om 
fortau. 

Det skal være universell utforma og tilgjengelig for alle. 

Samsrøystes vedteke. 

 

RMNF - 004/17  UTTALE: 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne meiner at det skal leggjast inn rekkefølgekrav om 
fortau. 

Det skal være universell utforma og tilgjengelig for alle. 

 

 

 

21.02.2017 ELDRERÅDET 

Eldrerådet meinar det bør opparbeidas fortau for gjennomgangsvegane.  Vi meiner også at ein 
tomannsbustad og to firemannsbustader bør ha universell tilkomst til 50% av bustadane. 

Samrøystes vedteke. 

 

ER - 004/17  UTTALE: 



Eldrerådet meinar det bør opparbeidas fortau for gjennomgangsvegane.  Vi meiner også at ein 
tomannsbustad og to firemannsbustader bør ha universell tilkomst til 50% av bustadane. 

 

 

21.02.2017 LEVEKÅRSUTVALET 

Orientering til saka v/arealplanlegger Kristin NIelsen 

Ingen merknader. 

Vedteke mot 1 røyst (Ø.Moldeklev-Frp) 

 

LE - 004/17  UTTALE: 

Uttale frå Levekårsutvalet - 21.02.2017: 

Ingen merknader. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

005/17: 1. gangs handsaming av reguleringsplan for Risøy hyttefelt - gbnr 81/10, 11, 49 

m.fl. 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

I medhald av plan- og bygningslova § 12-10, vedtek plan- og miljøutvalet å legge reguleringsplanen 
for Risøy hyttefelt, gbnr 81/10, 11 og 49 m.fl. ut til offentleg ettersyn på vilkår av at følgjande først 
vert endra av planfremjar: 
 

1. I føresegnene vert det lagt inn at det er totalt er tillate med maksimalt 35 naust innanfor 
planområdet, inkludert eksisterande naust. Nausta må verte fordelt og fastsett med 
maksimalt tal som er tillate innanfor kvart av delområda BUN1-8. 

 
2. Det må anten verte lagt inn byggegrense i plankartet innanfor BUN1-8, eller det må gå 

fram av føresegnene at føremålsgrensa gjeld som byggegrense for BUN1-8. 
 

3. I føresegnene vert det lagt inn at det innanfor planområdet totalt er tillate med inntil 35 
båtplassar ved flytebrygge. Talet på båtplassar innanfor kvart av delområda f_VS1-7 må 
verte fastsett.  

 

4. I føresegnene § 4.2.6 vert det lagt til at eventuell kaifront maksimalt kan følgje 
utstrekninga til nausta, innanfor dei ulike nausteområda. 

 



5. Det vert lagt inn i føresegnene at all parkering skal skje innanfor f_SPA1-4, at det er tillate 
med totalt 70 parkeringsplassar innanfor planområdet. Desse skal verte fordelt og fastsett 
med maksimalt tal innanfor kvart av delområda f_SPA1-4. Dette må også verte oppdatert i 
planskildringa, samt at føremålet parkering vert brukt i tråd med nemningane nytta i 
plankartet.» 

 

6. Føresegn § 5.3.2 vert endra til: «Innanfor f_SPA1 kan det verte ført opp maksimalt 1 bod 
eller reiskapsskur på inntil 20 m2 BYA i ein etasje. Boden må ikkje verte plassert i 
siktsone.» 

 

7. All tekst på kartet må plasserast øvst og separert frå kvarandre der det er overlapping, slik 
at all informasjon er eintydig og lesbar. 

………………………… 

 

   

   

23.11.2016 PLAN- OG MILJØUTVALET 

Bent Risøy-Krf sa seg ugild grunna at han har tinglyste rettar i området, og deltok difor ikkje i 
handsaming av denne saka. 

Orientering til saka v/rådgjevar Kristin Nielsen 

Framlegg frå Malin Knudsen-Krf: 

Rådmannen sitt framlegg med tillegg: 

Vurdera å leggja til rette for opparbeiding av ei eller fleire offentleg tilgjengeleg badestrand/strender 
innanfor området, der det er mogeleg å oppretta toalett, grillplassar og gangsti ned til området. 
Vurdera å setja av areal til opparbeiding av offentleg parkering knytt til ev. badestrand. 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

PM - 142/16  VEDTAK: 

I medhald av plan- og bygningslova § 12-10, vedtek plan- og miljøutvalet å legge reguleringsplanen 
for Risøy hyttefelt, gbnr 81/10, 11 og 49 m.fl. ut til offentleg ettersyn på vilkår av at følgjande først 
vert endra av planfremjar: 
 

1. I føresegnene vert det lagt inn at det er totalt er tillate med maksimalt 35 naust innanfor 

planområdet, inkludert eksisterande naust. Nausta må verte fordelt og fastsett med 

maksimalt tal som er tillate innanfor kvart av delområda BUN1-8. 

 
2. Det må anten verte lagt inn byggegrense i plankartet innanfor BUN1-8, eller det må gå fram 

av føresegnene at føremålsgrensa gjeld som byggegrense for BUN1-8. 



 

3. I føresegnene vert det lagt inn at det innanfor planområdet totalt er tillate med inntil 35 

båtplassar ved flytebrygge. Talet på båtplassar innanfor kvart av delområda f_VS1-7 må 

verte fastsett.  

 

4. I føresegnene § 4.2.6 vert det lagt til at eventuell kaifront maksimalt kan følgje utstrekninga 

til nausta, innanfor dei ulike nausteområda. 

 
5. Det vert lagt inn i føresegnene at all parkering skal skje innanfor f_SPA1-4, at det er tillate 

med totalt 70 parkeringsplassar innanfor planområdet. Desse skal verte fordelt og fastsett 

med maksimalt tal innanfor kvart av delområda f_SPA1-4. Dette må også verte oppdatert i 

planskildringa, samt at føremålet parkering vert brukt i tråd med nemningane nytta i 

plankartet.» 

 

6. Føresegn § 5.3.2 vert endra til: «Innanfor f_SPA1 kan det verte ført opp maksimalt 1 bod 

eller reiskapsskur på inntil 20 m2 BYA i ein etasje. Boden må ikkje verte plassert i 

siktsone.» 

 

7. All tekst på kartet må plasserast øvst og separert frå kvarandre der det er overlapping, slik at 

all informasjon er eintydig og lesbar. 

 

Vurdera å leggja til rette for opparbeiding av ei eller fleire offentleg tilgjengeleg badestrand/strender 
innanfor området, der det er mogeleg å oppretta toalett, grillplassar og gangsti ned til området. 
Vurdera å setja av areal til opparbeiding av offentleg parkering knytt til ev. badestrand. 

 

20.02.2017 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne har ingen merknad til planen. 

Samrøystes vedteke. 

 

RMNF - 005/17  UTTALE: 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne har ingen merknad til planen. 

 

 

21.02.2017 ELDRERÅDET 

Eldrerådet har ingen merknader til planen. 

Samrøystes vedteke. 

 

ER - 005/17  UTTALE: 



Eldrerådet har ingen merknader til planen. 

 

 

21.02.2017 LEVEKÅRSUTVALET 

Orientering til saka v/arealplanlegger v/Kristin Nielsen 

Fellesframlegg v/L. Brunborg-Ap: 

Levekårsutvalet støttar særskilt Plan-og miljøutvalet sitt tillegg etter punkt 7. 

Framlegget vart samrøystes vedteke.  

 

LE - 005/17  UTTALE: 

Uttale i Levekårsutvalet  21.02.2017: 

Levekårsutvalet støttar særskilt Plan-og miljøutvalet sitt tillegg etter punkt 7. 

 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

006/17: 1. gangs handsaming av reguleringsplan Hillesvåg bustadområde, plan-id 1263-

201409 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

 I medhald av plan- og bygningslova § 12-10, vedtek plan- og miljøutvalet å leggje reguleringsplan 
for Hillesvåg bustadområde, plan-id 1263-201409, ut til høyring og offentleg ettersyn på følgjande 
vilkår: 

1. Tillegg til § 1.1: Murar over 1,5 meter skal terrasserast og terrasse skal plantast til. 
2. Byggegrense mot sjø for gbnr  196/31 og 56 vert justert til å følgje eksisterande 

terrengmurar og byggliv på bnr 31 og eksisterande terrengmurar på bnr 56. 
3. BYA for BF1 og BF2 vert sett til 20 %. Bruksareal for bustader skal ikkje overstige 400 m2.  
4. Tillegg til § 1.3: Bygningane innanfor BK skal ha same takform, for å gi området eit samla 

uttrykk.  
5. Tillegg til § 1.6: Områda skal opparbeidast med trinnfri tilkomst og minst halvparten av 

området skal opparbeidast med universell utforming.  
6. § 1.5 må skrivast om og vise til kommuneplanen i høve utforming av naust. Byggegrense 

for naustet går i føremålsgrensa.  
7. Tillegg til § 1.2.2: legge inn totalt antal bueiningar for BF1 og BF2. 



8. Omriss av planlagt bebyggelse vert teke ut av plankartet og byggegrenser justeres noko 
for å ta høgd for justering av bygg. Føresegn § 0.2 utgår.  

9. Eksisterande bygg som er på 196/21 må visast og merkast med at det skal rivast.  

 

………………………… 

 

   

   

   

14.12.2016 PLAN- OG MILJØUTVALET 

Høgre og SP og FrP framlegg frå Thomas Larsen 

Framlegg frå H, Sp, Frp v/T.Larsen-H: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak med følgende endringer på punkt 1 og 4: 
 
1. Tillegg til § 1.1: Murar over 1,5 meter bør terrasserast og terrasse bør plantast til 
 
4. Tillegg til § 1.3: Bygningane innanfor BK bør ha same takform, for å gi området eit samla uttrykk. 

 

Ap, Krf framlegg frå Hogne Brunborg 

Frankegg frå Ap, Krf v/H. Brunborg-Ap: 

I medhald av plan- og bygningslova § 12-10, vedtek plan- og miljøutvalet å leggje reguleringsplan for 
Hillesvåg bustadområde, plan-id 1263-201409, ut til høyring og offentleg ettersyn på følgjande vilkår: 
 
Tillegg til § 1.1: Murar over 1,5 meter skal terrasserast og terrasse bør plantast til. 
 
Byggegrense mot sjø for gbnr 196/31 og 56 vert justert til å følgje eksisterande terrengmurar og 
byggliv på bnr 31 og eksisterande terrengmurar på bnr 56. 
 
BYA for BF1 og BF2 vert sett til 20 %. Bruksareal for bustader skal ikkje overstige 400 m2. 
 
Tillegg til § 1.3: Bygningane innanfor BK bør ha same takform, for å gi området eit samla uttrykk. 
 
Tillegg til § 1.6: Områda skal opparbeidast med trinnfri tilkomst og minst halvparten av området skal 
opparbeidast med universell utforming. 
 
§ 1.5 må skrivast om og vise til kommuneplanen i høve utforming av naust. Byggegrense for naustet 
går i føremålsgrensa. 
 
Tillegg til § 1.2.2: legge inn totalt antal bueiningar for BF1 og BF2. 
 
Omriss av planlagt bebyggelse vert teke ut av plankartet og byggegrenser justeres noko for å ta høgd 



for justering av bygg. Føresegn § 0.2 utgår. 
 
Eksisterande bygg som er på 196/21 må visast og merkast med at det skal rivast 

 

Rådmannen sitt framlegg fekk 0 røyster og fall. 

Framlegga vart røysta over punkt for punkt. 

Framlegg frå H,Sp og Frp pkt 1 vart sett opp mot Ap,Krf sitt framlegg pkt. 1. 

Framlegget frå H,Sp og Frp fekk 5 røyster og fall. 

Framlegget frå Ap, Krf vart vedteke med utvalsleiar si dobbeltrøyst, 6 røyster, (Ap, Krf) 

Rådmannen sitt framlegg punkt 2 og 3 vart samrøystes vedteke. 

Begge framlegga hadde same punkt 4.  Samrøystes vedteke. 

Rådmannen sitt framlegg punkt 5 til 9 vart samrøystes vedteke.  

 

PM - 157/16  VEDTAK: 

I medhald av plan- og bygningslova § 12-10, vedtek plan- og miljøutvalet å leggje reguleringsplan for 
Hillesvåg bustadområde, plan-id 1263-201409, ut til høyring og offentleg ettersyn på følgjande vilkår: 

1. Tillegg til § 1.1: Murar over 1,5 meter skal terrasserast og terrasse bør plantast til. 

2. Byggegrense mot sjø for gbnr  196/31 og 56 vert justert til å følgje eksisterande terrengmurar 

og byggliv på bnr 31 og eksisterande terrengmurar på bnr 56. 

3. BYA for BF1 og BF2 vert sett til 20 %. Bruksareal for bustader skal ikkje overstige 400 m2.  

4. Tillegg til § 1.3: Bygningane innanfor BK bør ha same takform, for å gi området eit samla 

uttrykk. 

5. Tllegg til § 1.6: Områda skal opparbeidast med trinnfri tilkomst og minst halvparten av 

området skal opparbeidast med universell utforming.  

6. § 1.5 må skrivast om og vise til kommuneplanen i høve utforming av naust. Byggegrense for 

naustet går i føremålsgrensa.  

7. Tillegg til § 1.2.2: legge inn totalt antal bueiningar for BF1 og BF2. 

8. Omriss av planlagt bebyggelse vert teke ut av plankartet og byggegrenser justeres noko for å ta 

høgd for justering av bygg. Føresegn § 0.2 utgår.  

9. Eksisterande bygg som er på 196/21 må visast og merkast med at det skal rivast.  

 

20.02.2017 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne ynskjer at det prioriterast å byggja fortau i heile 
område. 



Leike og ute-opphaldsområde må vera universellt utforma og tilgjengelig for alle. 

Samrøystes vedteke. 

 

RMNF - 006/17  UTTALE: 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne ynskjer at det prioriterast å byggja fortau i heile 
område. 

Leike og ute-opphaldsområde må vera universellt utforma og tilgjengelig for alle. 

 

 

 

21.02.2017 ELDRERÅDET 

Eldrerådet meiner det bør vera unversell utforming på  minst 50% av bustadane. 

Samrøystes vedtek. 

 

ER - 006/17  UTTALE: 

Eldrerådet meiner det bør vera unversell utforming på  minst 50% av bustadane. 

 

 

21.02.2017 LEVEKÅRSUTVALET 

Universell utforming framlegg frå Vetlemøy Wergeland 

LK ønskjer at 50 % av bueiningane skal ha universell ufforming. 

 

Orientering til saka v/fagleiar Christian H. Reinshol 

Fellesframlegg v/V.Wergeland-Krf vart samrøystes vedteke. 

 

 

LE - 006/17  UTTALE: 

Uttale i Levekårsutvalet - 21.02.2017: 



Levekårsutvalet ønskjer at 50 % av bueiningane skal ha universell ufforming. 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

007/17: Ny 1.gangs behandling av Fonnebustvegen Gnr 108, Bnr 161 m.fl. 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

I medhald av plan- og  bygningslova § 12-10, vedtek plan- og miljøutvalet å legge reguleringsplan for 
Fonnebustvegen, gbnr 108/161, plan-id 1263-201516, ut på høyring og offentleg ettersyn. 

………………………… 

 

   

   

23.11.2016 PLAN- OG MILJØUTVALET 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

PM - 143/16  VEDTAK: 

I medhald av plan- og  bygningslova § 12-10, vedtek plan- og miljøutvalet å legge reguleringsplan for 
Fonnebustvegen, gbnr 108/161, plan-id 1263-201516, ut på høyring og offentleg ettersyn. 

 

20.02.2017 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Råd for menneske med nedsett funsksjonsevne  meiner adskomsten til bustadane må være 
tilgjengelig for alle. 

Det må etablerast 2 stk HC-parkering i carport, dersom ein velgjer 4 bueiningar. 

Samrøystes vedteke. 

 

RMNF - 007/17  UTTALE: 

Råd for menneske med nedsett funsksjonsevne  meiner adskomsten til bustadane må være 
tilgjengelig for alle. 

Det må etablerast 2 stk HC-parkering i carport, dersom ein velgjer 4 bueiningar. 



 

 

 

21.02.2017 ELDRERÅDET 

Eldrerådet har ingen merknader til rådmannen sitt framlegg. 

Samrøystes vedteke. 

 

ER - 007/17  UTTALE: 

Eldrerådet har ingen merknader til rådmannen sitt framlegg. 

 

 

21.02.2017 LEVEKÅRSUTVALET 

Orientering til saka v/arealplanlegger Line Thuen Waage 

Ingen merknader, samrøystes. 

 

 

LE - 007/17  UTTALE: 

Uttale i Levekårsutvalet - 21.02.2017: 
 
Ingen merknader.  

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

008/17: Forstudie barnehagetomt på Lindås - størrelse og plassering 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

1. Kommunestyret vedtar å byggje ny kommunal barnehage på Lindås.  
2. Kommunestyret vedtar at barnehagen skal ha kapasitet på ca. 200 plassar 
3. Kommunestyret vedtar at barnehagen skal plasserast på lokalitet 3 (ved Soria Moria).  
4. Kommunestyret vedtar følgjande framdrift: Oppstart reguleringsarbeidet 2017, 

byggjestart 2020, og ferdigstilling i 2022.  
5. Kommunestyret vedtek ei økonomisk ramme på 72 millionar kroner til prosjektet. Ramma 

vert handsama i økonomiplanarbeidet 2018-2021. 



   

   

      

   

   

21.02.2017 LEVEKÅRSUTVALET 

PS 007/17 framlegg frå Øystein Reidar Moldeklev 

Nytt forslag punkt 1 og 2 til rådmannens forslag: 

1) Kommunestyret vedtar å bygge en ny barnehage på Lindås. 

2) Kommunestyret vedtar at private/kommunale skal drifta barnehagen etter anbodsprinsippet. Det 

beste og billegaste anbodet skal bygga og drifta barnehagen. 

Resten som Rådmannen. 

 

Lindås FrP 

Ø.Moldeklev. 

 

Orientering om barnehagekapasitet og utbyggingsbehov for heile kommunen v/kommunalsjef Kristin 
Moe. 

Kvalitetsplan for oppvekst 2016-2018 vart utdelt i møte. 

Orientering til saka v/prosjektleiar Inger Marie Jordal 

Rådmannen sitt framlegg vart vedteke med 7 røyster (A. Heslebakke, V. Wergeland-Krf, A.K. 
Angelskår Eknes-Krf, Stina C. Mongstad-Ap, L. Brunborg-Ap, I. Myksvoll-Sp, A. Bakken-Mdg) 

Framlegget frå Ø.Moldeklev-Frp fekk 2 røyster og fall (Ø.Moldeklev-Frp, O. Steinsland-H) 

 

LE - 008/17  UTTALE: 

Uttale i Levekårsutvalet - 21.02.2017: 

Ingen merknader.  

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

009/17: Prosjektmandat forprosjekt - Ny kommunal barnehage på Lindås 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

Formannskapet vedtek mandatet slik det ligg føre.  

………………………… 



 

   

   

I reguleringsplanen bør ein forsøke å sikre nærare tilkomst til noverande lokale (Soria Moria) fram 
til bygging av ny barnehage. Dette kan sjåast i samanheng med veg og parkering til nye lokaler. 

   

   

21.02.2017 LEVEKÅRSUTVALET 

Tillegg prosjektmandat framlegg frå Vetlemøy Wergeland 

I reguleringsplanen bør ein forsøke å sikre nærare tilkomst til noverande lokale (Soria Moria) fram til 

bygging av ny barnehage. Dette kan sjåast i samanheng med veg og parkering til nye lokaler. 

 

Orientering til saka v/prosjektleiar Inger Marie Jordal 

Rådmannen sitt framlegg med tillegg vart samrøystes vedteke. 

 

LE - 009/17  INNSTILLING: 

Innstilling i Levekårsutvalet - 21.02.2017: 

Formannskapet vedtek mandatet slik det ligg føre.  

I reguleringsplanen bør ein forsøke å sikre nærare tilkomst til noverande lokale (Soria Moria) fram til 
bygging av ny barnehage. Dette kan sjåast i samanheng med veg og parkering til nye lokaler. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

010/17: Prosjektmandat-  lovendring om rett til sjukeheimsplass-kriterium og venteliste 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

Levekårsutvalet godkjenner prosjektmandatet for kriterium for tildeling av langtidsopphald i 
sjukeheim eller tilsvarande bustad særskild lagt til rette for heildøgns tenester og venteliste 

………………………… 

 

   

   

21.02.2017 ELDRERÅDET 

Eldrerådet har ingen merknader til saka. 



Samrøystes vedteke. 

 

ER - 008/17  UTTALE: 

Eldrerådet har ingen merknader til saka. 

 

 

21.02.2017 LEVEKÅRSUTVALET 

Orientering til saka v/rådgjevar Pia Charlotte Aarsand Syvertsen 

"Prosjektmandat (administrativ bestilling)", vart utdelt i møte. 

Kommunedelplan for helse, sosial og omsorg 2017-2027 (planprogram 8.desember 2016) vert lagt 
ved protokollen. 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

LE - 010/17  VEDTAK: 

Levekårsutvalet godkjenner prosjektmandatet for kriterium for tildeling av langtidsopphald i 
sjukeheim eller tilsvarande bustad særskild lagt til rette for heildøgns tenester og venteliste. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

011/17: Prosjektmandat folkehelse 2017 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

Formannskapet godkjenner prosjektmandat «Folkehelseprosjekt 2017» 

………………………… 

 

   

   

21.02.2017 LEVEKÅRSUTVALET 

Orientering til saka v/folkehelsekoordinator Hilde Christine Ulvik Hauge 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 



 

 

LE - 011/17  VEDTAK: 

Levekårsutvalet godkjenner prosjektmandat «Folkehelseprosjekt 2017 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

012/17: Høyring -  Vedtekter for kommunale barnehagar 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

Levekårsutvalet legg dei kommunale barnehagevedtektene ut på offentleg høyring i 6 veker.  

………………………… 

   

   

21.02.2017 LEVEKÅRSUTVALET 

Orientering til saka v/kommunalsjef Kristin Moe 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke 

 

LE - 012/17  VEDTAK: 

Levekårsutvalet legg dei kommunale barnehagevedtektene ut på offentleg høyring i 6 veker. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

013/17: Samarbeidsavtale Lindås kulturråd 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

Vedlagt forslag til samarbeidsavtale mellom Lindås kommune og Lindås kulturråd vert godkjend 

………………………… 

   

   

21.02.2017 LEVEKÅRSUTVALET 



Orientering til saka v/kulturkonsulent-Eileen Feste 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

LE - 013/17  INNSTILLING: 

Innstilling i Levekårsutvalet - 21.02.2017: 

Vedlagt forslag til samarbeidsavtale mellom Lindås kommune og Lindås kulturråd vert godkjend. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

014/17: Kulturmidlar 2017 - ramme for tildeling 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

Kommunestyret har løyvd kr 2.337.600 til kulturmidlar 2017. Midlane vert fordelt på følgjande 
kategori: 

Kategori Ramme 2017 Ramme 2016 Auke 

Idrett 831.000  715.200 115.800 

Kunstformidling /musikk 613.000 512.700 100.300 

Barn- og ungdom 408.000 327.500 80.500 

Andre aktivitetstilbod 230.600 228.400 2.200 

Kulturvern- og samlingar 205.000 203.800 1.200 

Avsette midlar til tildeling 
hausten 2017 
(aktivitets/prosjektmidlar) 

50.000 50.000 0 

 2.337.600 2.037.600 300.000 

……………………… 

 

   

   

21.02.2017 LEVEKÅRSUTVALET 

Orientering til saka v/Eileen Feste-kulturkonsulent 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

LE - 014/17  VEDTAK: 

Kommunestyret har løyvd kr 2.337.600 til kulturmidlar 2017. Midlane vert fordelt på følgjande 



kategori: 

Kategori Ramme 2017 Ramme 

2016 

Auke 

Idrett 831.000  715.200 115.800 

Kunstformidling /musikk 613.000 512.700 100.300 

Barn- og ungdom 408.000 327.500 80.500 

Andre aktivitetstilbod 230.600 228.400 2.200 

Kulturvern- og samlingar 205.000 203.800 1.200 

Avsette midlar til tildeling 

hausten 2017 

(aktivitets/prosjektmidlar) 

50.000 50.000 0 

 2.337.600 2.037.600 300.000 

……………………… 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
017/17 Levekårsutvalet PS 21.03.2017 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Eileen M Feste 17/68 

Høyring -  Vedtektsendringar Stiftinga Bjørn West museet 

Vedlegg:
Begrunnelse for vedtektsendringer Bjørn West Museet StiftelseVedtekter nye for Bjørn West Museet 
130516 uten korrVedtekter nye for Bjørn West Museet 130516 med synlege endringar 

Rådmannen sitt fråmlegg til vedtak 

Levekårsutvalet sluttar seg til forslag om vedtekstendringar for Stiftinga Bjørn West museet. 

………………………… 

Saksopplysningar: 
Politisk handsaming 

Saka skal avgjerast i Levekårsutvalet 

Bakgrunn 

Lindås kommune er representert i styret i Stiftinga Bjørn West museet, og skal såleis 
handsama dei framlegga som er sendt på høyring i vedlagte dokument om vedteksendringar 
i Stiftinga Bjørn West museet. 

Høyringsfrist er sett til 27.03.17. 

Vurdering 

Grunngjevnad for vedtektsendringar Bjørn West Museet Stiftelse. Jfr styremøtet 
12.05.2016 

· For å skape betre oversikt har alle paragrafer fått ei overskrift.
· Same grunngjevnad er nytta for å omstrukturere på ein del av teksten. Dette har det



vært snakket om i fleire år i stiftinga.  
· Lovpålagte ting som ligger i m.a. lov om stiftingar er i hovudsak fjernet.  
· Nokre skrivefeil er retta.  

 
Forklaring på endringane under kvart paragraf. Se elles «vedtekter for stiftinga Bjørn West-
museet» som ligg som vedlegg til saka. 
 
§1 Namn og historie 
Forklaring på endring 
Namnet er teke med samt kontoradresse for at det ikkje skal være tvil om tilhørighet. Namnet 
tilsvara det som er registrert på organisasjonsnummeret i Enhetsregisteret.  
Bakgrunn og opprettinga er for oversiktens del flyttet hit frå §4. Det er teke med at stiftinga er 
konsolidert som ei opplysning her. Eigedelane er flyttet til §7  
 
§2  Føremål 
Forklaring på endring 
Førmålet er uendra forutan at siste setning er flytta frå tidlegare §6  
 
§3 Grunnkapital  
Forklaring på endring 
Grunnkapitalen står som før.  
Budsjett er fjerna grunna stiftinga etter konsolidering med Museum Vest ikkje har inntekt eller 
utgifter. Rekneskap må likevel leverast.  
Rekneskapet registreras i altinn, og stiftingstilsynet finn det der. Det trengs ikkje godkjenning 
i verken kommunar eller fylkesmannen. Dette er ikkje til hinder for at kommunar og 
fylkeskommune vert halda orientert om museet.  
Loven tilseier at rekneskapet skal godkjennas av revisor og det treng ikkje å stå i vedtektene.  
§4 gammal (fjernet)  
Første setningar er delvis flyttet til §1.  
Det treng ikkje stå kor mykje som vert løyvd i år 2000, då dette ikkje seier meir om verken 
fortid eller framtid.  
 
§4 NY  
Forklaring på endring 
Styret er endra til 8 medlemmer fordi Museum Vest er kome med. Ein er klar over at det blir 
vert partall i styret, men dette ansees ikkje som eit problem når antall er såpass høgt. Det er 
opp til museum Vest og finne ut kven som stiller, men kanskje vil det bli avdelingsleiar for 
museet som er sekretær for styret som da også får stemmerett.  
HV09 er oppdatert i forhold til dagens militære organisering  
Funksjonstid er etter stiftingslova 4 år om ikkje vedtektene seiar noko anna. Etter vedtektene 
er det nå opp til organisasjonane å bestemme varighet på vervet, noko det i praksis har vært 
i alle år. For kommunane er det normalt 4 år, mens for andre organisasjonar er det normalt 2 
år.  
Formann vert endra til styreleiar  
Masfjorden kommune sin representant er styreleiar er ei presisering av tidlegare vedtekter 
kor man kunne tolke det som et val mellom dei som er busett i Masfjorden. Masfjorden 
kommune bidreg med kr 400.000 og er dermed desidert tyngst inne og det er naturlig at dei 
har leiarvevet.  
Med den nye samarbeidsavtalen tillegger det museum Vest å stille med sekretærfunksjonen.  
 
§5 Styrets oppgåve  
Forklaring på endring 
Etter den nye samarbeidsavtalen er det Museum Vest som er ansvarlig for drifta av Museet. 
Styret skal syta for at formålet vert teke vare på.  



 
§6 Binding  
Forklaring på endring 
Bindingar som før. 
Styret skal ikkje nødvendigvis arbeide med økonomisk plattform, lage budsjett som skal 
sendes kommunane, Museum Vest bestemmer opningstider og inngangspengar og 
engasjerer personell. Setninga om satsing på skuler er flytta til formålet.  
 
§7 Eigedelar 
Forklaring på endring 
Tidlegare tekst i §1 er flyttet hit.  
Avdelingsleder tilsett i museum vest står for daglig forvaltning, men styret skal være informert 
om og kan gjere om utlån. Ting kan ikkje gis vekk.  
Det er ikkje nødvendig med godkjenning frå forsvarsmuseet, sjølvsagt gjelder ikkje dette 
innlån frå forsvarsmuseet. Disse tinga er ikkje museets eige og vert ikkje omfatta av §, men 
at utlåns- betingelsene frå forsvarsmuseet.  
 
§8 Vedtektsendring 
Forklaring på endring 
Setninga som strykas står i lov om stiftingar.  
 
§9 Oppløysing  
Forklaring på endring 
Usikkert om første setning bør være med.  
Intensjonen er det same som tidlegare. 

………………………… 
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Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

Rådmannen rår til å jobbe vidare med lokasjon 7 – Kløvheim, lokasjon 4 – Liavatnet, 
lokasjon 1 – Fyllingsnes og alternativ A som ligg innanfor lokasjon 5.  

Saksopplysningar: 
Politisk handsaming 

Saka skal til uttale i Råd for menneske med nedsett funksjonsevne og Levekårsutvalet 

Saka skal til innstilling i Formannskapet 

Saka skal avgjerast i Kommunestyret 

Bakgrunn 

Rådmannen fekk i oppdrag å utarbeide ein ny kommunedelplan for skule gjeldande for 2014-
2018. Planen skulle greie ut alternative løysingar av framtidig skulestruktur og hadde 
følgjande målsetjing:  

· Ein berekraftig kommuneøkonomi (mellom anna reduserte driftskostnadar)
· Eit likeverdig skuletilbod til alle elevane i kommunen



· Ein stabil skulestruktur over tid 

Konklusjonen i planen var mellom anna følgjande:  
«Rådmannen rår til at ein går vidare i høve til å byggje ny skule for Eikanger og 
Kløvheim. Med dette vil ein kunne få ein rein fulldelt barneskule i denne delen av 
kommunen. Kommunen bør sikre seg tilstrekkeleg storleik på ny skuletomt, slik at ein 
har høve til utviding på eit seinare tidspunkt.»  

Rådmannens tilråding vart endeleg vedtatt i kommunestyret den 18.06.15.  

I samband med planprosess knytt til Kommunedelplan for skule 2014-2018, vart det 
21.05.2015 fatta vedtak om at Lindås kommune skal starte opp prosjekt med mål om å 
byggje ny skule for Kløvheim og Eikanger skulekrinsar.  

Prosjektet «Ny skule Eikanger/Kløvheim» er lagt inn i økonomiplan 2016 – 2019 i samsvar 
med skulebruksplanen, med oppstart i 2019. I budsjettet er det lagt til grunn ein ny skule for 
inntil 200 elevar. 

Prosessen 

Vi har hatt ekstern plankompetanse (Rambøll) inne for å vurdere moglege tomtar. Faktorar 
ein har lagt til grunn: kvar folk bur, folketalsprognosar, gang- og sykkelvegar, tilgjenge, 
avstand til hovudveg, topografi og soltilhøve.  

Arbeidet med å fastsetje tomt delast i to fasar: eit forstudie med grov siling av alternativ, og 
eit moglegheitsstudie med vurdering av nokre få tomtealternativ. 

Forstudiet skulle etter planen vore avslutta i november 2016. Saka vart presentert for 
formannskapet den 24.11.16. Fire område vart tilrådd å jobbe vidare med: Lokasjon 7 –
Kløvheim, lokasjon 5/3 – Revhaugane/Kolhøyen, lokasjon 4 – Liavatnet og lokasjon 1 – 
Fyllingsnes. Saka kom då i retur til administrasjonen, med bestilling om å undersøkje 
moglege tomter i området mellom Øvre Eikanger og Høyland, sjå meir på eksisterande 
skuletomt (lokasjon 15) på Eikanger i samanheng med avsett og regulert tilleggsareal, samt 
sjå på lokasjon 17 saman med lokasjon 5.   

I formannskapet den 23.02.17 vart ikkje dei nye tomtene presentert slik bestillinga var. 
Grunna risikoen knytt til ny E39 i Eikangerområdet såg administrasjonen det som naudsynt å 
få ei retningskorrigering før arbeidet med ny skuletomt fortsette.  

Formannskapet vedtok den 23.02.17 at arbeidet med skuleplassering skulle halde fram som 
planlagt, trass i usikkerheita som E39 utgjer. Vidare arbeid må skje i dialog med Statens 
Vegvesen, med påtrykk frå politisk hald for å samkjøre desse to prosjekta. 

Formannskapet ba den 23.02.17 om å få presentert dei aktuelle tomtene i neste 
formannskapsmøte den 23.03.17.  

Brukarmedverknad 

Vi har hatt felles brukar- og referansegruppemøte 25.08.16 og 08.11.16.  

Etter vedtaket om å fortsette prosjektet den 23.02.17 arrangerte vi den 07.03.17 eit 
brukarmøte med gjennomgang av endringane sidan førre tomteframlegg.  



Vi fekk ein del innspel til saka i brukarmøtet den 07.03.17. Innspela til tomtene var i tråd med 
oppfattinga administrasjonen hadde, og det var einigheit om tilrådinga som no ligg føre. 
Innspela er lagt inn i vurderinga i saka, men det er spesifisert at det er innspel frå 
brukargruppa. Det kom for øvrig nokre innspel som må takast med i det vidare arbeidet med 
moglegheitsstudie. Desse innspela gjekk hovudsakleg på skuleveg; trygge skulevegar og 
barnetråkk. Kvar grensa for skuleprosjekt og trygg skuleveg bør gå, vart og tatt opp. Dette er 
spørsmål administrasjonen tek med seg i det vidare arbeidet.   

Utover innspel i møtet, har det i mars 2017 komme eit skrifteleg innspel frå FAU Eikanger 
som gjaldt E39 og tilkomst til dei nye tomtane mellom øvre Eikanger og Høyland. Sjå 
Vedlegg 1 - Innspel frå FAU Eikanger, 06.03.17.   

Vurdering 

Presentasjon av nye/endra tomter 

Rambøll har gjort ei vurdering av nye moglege tomter i området mellom Øvre Eikanger og 
Høyland. Dei har her plukka ut to lokalitetar som kan vurderast som skuletomter, lokasjon 22 
– Myråsen og lokasjon 23 – Myr. Sjå Vedlegg 2 - Rapport frå Rambøll - lokalisering av 
skuletomter, 07.03.17 for meir utfyllande informasjon. Saksframlegget inneheld berre ei kort 
oppsummering.  

Vurderingane av dei nye tomtene her er gjort etter same kriterier som dei andre tomtene. 

Tabell 1: Kriterium i vekting av lokasjonar 

 

Lokasjonen men flest born innanfor gåavstand har 70 born og den med færrast har 13 born.  

Lokasjonen men flest born innanfor 4 km-gensa har 139 born og den med færrast har 65 
born. 

Det er totalt 9 lokasjonar og oppstillinga under angjer kva plass lokasjonen har.  

Vidare har administrasjonen jobba med to andre område: lokasjon 3, 5og 17 sett i 
samanheng og lokasjon 15 sett i samanheng med arealet på eksisterande Eikanger skule.  

Desse er vist på kartet på neste side: 



 

Figur 1: Aktuelle lokasjonar inkludert politisk bestilling 24.11.16 

Lokalitet 22 – Myråsen 



Areal: Området er ca. 20 daa 

Barnetal: Innanfor 1,5 km grensa er det 48 born (3.plass), og innanfor 4 km grensa er det 
117 born (6.plass).  

Soltilhøve: Tomta har gode soltilhøve. (kvitt er sol midt på dagen, grått er skugge) 

Topografi:  Området er flatt.(grønt er flatt område, oransje, raudt og kvitt er bratt terreng) 

Vatn og avløp: Det er kommunalt vatn og avløp. 

Mogleg utviding: Lite utvidingsmoglegheit grunna bratt terreng rundt. 

Landbruk: Heile området ligg innanfor omsynssone for landbruk. 14,3 daa er dyrka mark. 

 

Lokalitet 23 – Myr   

Areal: Området er ca. 30 daa. 

Barnetal: Innanfor 1,5 km grensa er det 16 born (8.plass) , og innanfor 4 km grensa er det 99 
born(7.plass).  

Soltilhøve: Tomta har gode soltilhøve.  

Topografi:  Området er flatt 

Vatn og avløp: Det er pr. i dag ikkje kommunalt vatn og avløp, men det er eit pågåande 
arbeid med tanke på vidareføring av vatn og avløp frå lokalitet 22 og opp til Høyland. 

Mogleg utviding: Det er noko utvidingsmoglegheit sydover, men innsnevring på tomta kan 
vere utfordrande ved utforming av skulebygg og uteareal.   

Landbruk: Heile området ligg innanfor omsynssone for landbruk. 24,4 daa er dyrka mark.  

 

Tilråding frå Rambøll 



På bakgrunn av lokaliseringskriterium tilrår Rambøll tre alternativ som skal greiast ut nærare 
i neste fase. Etter dei fysiske tilhøva, som alle lokalitetane har, er gangavstand vekta høgast 
og deretter kjem plasseringane med flest elevar innanfor skuleskyssgrensa. Samanlagt kjem 
lokalitet 1 – Fyllingsnes, lokalitet 4 – Liavatnet og lokalitet 5 – Revhaugane best ut i 
vurderinga frå Rambøll. Det er desse plasseringane Rambøll tilrår å jobbe vidare med. Dette 
er dei same tomtene som vart tilrådd av Rambøll i førre runde. Sjå for øvrig rapport frå 
Rambøll, som vedlagt i saka.  

Figur 1: Flatt og kupert terreng Figur 2: Sol og skugge (mørkegrått er skugge) 

 

 

              

                                

Eksisterande skuletomt for Eikanger skule sett i samanheng med lokasjon 15 

Areal og regulering: Eksisterande skuletomt på Eikanger har ei tilgrensande tomt som er sett 
av til offentlege føremål, lokasjon 15. Administrasjonen er bedt om å vurdere desse areala 
samla. Totalt offentlig regulert område: 22,5 daa. Tilleggsarealet er ikkje kommunalt eigd. 
Det står nokre bygningar på tomtene, men det er ikkje bustader.  

Barnetal: Ca. same tal som lokasjon 4. Innanfor 1,5 km grensa er det ca. 70 born (1.plass) , 
og innanfor 4 km grensa er det ca. 139 born (1.plass). Denne lokasjonen saman med 
lokasjon 4 er dei som famnar flest born.  

Soltilhøve: Eksisterande Eikanger skule og tilleggsarealet ligg i skugge kl. 12 den 21. 
desember.  

Topografi: Eksisterande skule ligg på kote 17, medan tilleggsarealet, som delvis består av eit 
juv, er på kote 6. Det utgjer ein høgdeforskjell på 11 meter. Botn består av myr. Delar av 
tilleggsarealet er difor lite eigna til skulebygg eller uteareal. Estimert bortimot flatt område 
innanfor offentleg regulert område er ca. 19 daa. (Anteke behov: min. 20 daa med ønske om 
moglegheit for utviding.) Det flate området si utforming vil gje sterke føringar på korleis eit 
skulebygg og uteområde kan bli. Sjå figur 4 og 5: Alternativ 15 + eksisterande Eikanger 
skule.  



 

Figur 4: flatt område på lokasjon 15 + eksisterende skuletomt 

 

Figur 5: Reguleringskart 



 

Figur 6: Mogleg utviding av skuletomt 

Mogleg utviding: Alternativ utviding i sør-aust vil medføre oppkjøp/innløysing av i alt tre 
bustader. Sjå figur 6. 

Ei utviding på 11 daa er då mogleg. Eksisterande Eikanger skule ligg oppå eit platå i forhold 
til alternativt utvida område. Det er opp mot 16 høgdemeter i forskjell.  

Vatn og avløp: Det ligg nye kommunale leidningar for både vatn og avløp her.  

Eventuelt midlertidig skulebygg: Eit nytt skulebygg på eksisterande skuletomt medfører 
behov for mellombels skuleareal i byggjeperioden. Alternativt kan elevane flyttast til 
naboskular i byggjetida, men då må elevmassen delast opp.  

Lokasjon 17 sett i samanheng med lokasjon 5 og 3 

Området med lokasjon 3, 5 og 17 er sett i samanheng. (Sjå rosa område på kartet.) 
Lokasjonane ligg kring næringsområdet i Eikanger. Etter ei nærare vurdering av områdene, 
ser vi at noko av arealet er vanskeleg å nytte grunna topografi (bratte område og vatn). Vi 
har difor plukka ut tre tomter som på dette stadiet ser ut for å vere dei mest eigna. Dette er 
alternativ A, B og C.  



 

Figur 7: Kart med alternativ A, B og C innanfor området 3, 5 og 17  Figur 8: Ortofoto med 
alternativ A, B og C 

Alternativ A (ved 3, 5 og 17) 

 

Figur 9: Flatt og kupert terreng til venstre, sol/skugge til høgre - gjeld alternativ A og B 

Areal: Området innanfor A er eit areal på totalt 115 daa. Det er ikkje behov for så stort 
område. Dette er berre for å illustrere mogelegheit for tomteplassering innanfor området A .  

Barnetal: Innanfor 1,5 km grensa er det ca. 57 born (2.plass), og innanfor 4 km grensa er det 
ca. 128 born. (Delt 3.plass)  

Soltilhøve: Området har gode soltilhøve heile året, spesielt på føremiddag.  

Topografi: Området ligg kring kote 25. (avkøyringa frå E39 inn på FV397 ligg ca. på kote 7.) 
Topografien ikring gjer at det antas å vere noko kuldedrag i området.   

Vatn og avløp: Det ligg ikkje kommunale leidninger for vatn og avløp her, men det er 



kommunalt vatn og avløp i Eikanger. Her vil det vere mogelg å koble seg på, og legge grøft  
delvis i forbindelse med veg inn til skulen.  

Mogleg utviding: Område A har gode moglegheiter for eventuell utviding, spesielt om ein vel 
å gå utover 500 meters grensa frå hovudveg.  

Avstand frå fylkesveg/E39: Eit av kriteriene for tomteval har vore maks avstand på 500 meter 
frå fylkesveg/E39. Om lag 2/3 av område A er utanfor 500 meters grensa, men området er 
tatt med sidan det ligg på grensa. Om ein går ut over denne grensa genererar det ekstra 
infrastrukturkostnader, men ein har då moglegheit for å få litt avstand frå industriområdet. 
Desse elementa må veiast opp mot kvarandre.  

 Alternativ B (ved 3, 5 og 17) 

Areal og utforming:  Området er ca. 27 daa. Utforminga på arealet medfører begrensingar i 
høve utforming av skule og uteområdet. Arealet er smalt og langt.  

Barnetal: Same som A. Innanfor 1,5 km grensa er det ca. 57 born (2.plass) , og innanfor 4 
km grensa er det ca. 128 born (delt 3.plass).  

Soltilhøve: Området har gode soltilhøve når sola kjem frå sør. Det vil vere mindre sol på 
morgon og ettermiddag/kveld.  

Topografi: Området ligg i eit dalsøkk kring kote 4 til 6. (avkøyringa frå E39 inn på FV397 ligg 
ca. på kote 7.) Industriområdet (på høgre side av arealet) ligg kring kote 16, medan terrenget 
mot venstre stig opp mot 30, og enkelte stader heilt opp mot 40 moh. Det er eit kuldesig i 
området. Området består delvis av myr og det går ei elv gjennom deler av tomta.  

Vatn og avløp: Det ligg ikkje kommunale leidninger for vatn og avløp her, men det er 
kommunalt vatn og avløp i Eikanger. Her vil det vere mogelg å koble seg på, og legge grøft  
delvis i forbindelse med veg inn til skulen.  

Mogleg utviding: Området har moglegheit for utviding i nord, men ikkje i dei andre 
retningane.  

 

Alternativ C (ved 3, 5 og 17) 



 

Figur 10: Flatt og kupert terreng til venstre, sol/skugge til høgre - gjeld alternativ C 

Areal: Området er ca. 22 daa. 

Barnetal: Innanfor 1,5 km grensa er det ca. 34 born (6.plass), og innanfor 4 km grensa er det 
ca. 130 born. (2.plass) 

Soltilhøve: Området har gode soltilhøve.  

Topografi: Området ligg kring kote 11. Avkøyringa frå E39 opp mot industriområdet ligg 
omtrent på same høgde. Det er flatt på store delar av tomta.  

Vatn og avløp: Det er kommunalt vatn i krysset der vegen går av frå E39 inn i 
industriområdet. Ikkje kommunalt avløp.  

Landbruk: Arealet ligg hovudsakeleg på dyrka mark,  

Mogleg utviding: Området har god moglegheit for utviding.  

 

Vurdering 

Det er no ni ulike tomtealternativ som skal vurderast opp mot kvarandre, med ønske om å 
ende på ca. 3-4 stk. Sjå figur 1: aktuelle lokasjonar.  

 Det ulike tomtene er, i  tilfeldig rekkjefølgje:  

Nummerering Namn 
7 Kløvheim – uendra sidan nov. 16 

23 Myr – nytt forslag 
22 Myråsen – nytt forslag 
4 Liavatnet – uendra sidan nov. 16 
5 Revhaugane –sett i samanheng med 3 og 

17, spesifisert som alternativ A 



15 Tomt for eksisterande Eikanger skule med 
tilleggsareal 

17 Kvernhusdalen – sett i samanheng med 3 
og 5 - spesifisert som alternativ B 

3 Kolhøyen – sett i samanheng med 5 og 
17, spesifisert som alternativ C 

1 Fyllingsnes– uendra sidan nov. 16 
 

 
 

Skulealternativ 6-12 år etter nærskuleprinsippet 
  SKULEKRINSER 
  I Eikanger/ 

Kløveheim 
Fra Leknes Fra Ostereidet Til Myking Potensielt 

elevtal på ny 
felles skule 

  6-12 år 6-12 år 6-12 år 6-12 år   
1 Fyllingsnes 77 24 26 32 127 

            
3 Kolhøyen 95 9 40 17 144 

 Alt. C           
4 Liavatnet 92 9 26 17 127 
 Gjeld og alt. 
15+eks.Eik) 

          

5 
Revhaugane 

92 9 26 17 127 

 Alt. A.  
Gjeld og alt.B 

          

7 Kløvheim 68 8 0 0 76 
            

Til Leknes 32         
Til Ostereidet 9         
22 Myråsen 98 5 26 11 129 

            
23 Myr 95 5 21 7 121 

Til Leknes 7         
Figur 11: Viser kor mange born som vil ha ny Eikanger/Kløvheim skule som nærskule, og kor mange som 
vil ha andre skuler som nærskule. Den viser og kor mange frå dei andre skulekrinsane som vil få ny 
Eikanger/Kløvheim skule som nærskule. Der er totalt 109 born mellom 6 og 12 år som i dag har Eikanger 
og Kløvheim som nærskuler.  

Vurdering av lokasjon 22 og 23 

Begge desse tomtene stettar alle fysiske krav til ein skuletomt. Samanlikna med dei andre 
alternativene, er lokasjon 23 på nest siste plass i høve barnetal innanfor gå-/sykkelavstand. I 
høve 4 km-grensa hamnar den på 7. plass (av totalt 9 moglege). I tillegg er det landbruksdrift 
der, ikkje kommunalt vatn og avløp, begrensa moglegheiter for utviding, og lite eigna 
skuleveg grunna manglande gong og sykkelveg og stor stigning frå Eikanger. Det er og i 
brukarinnspilla meldt om høg fart på denne vegen. Med bakgrunn i dette, vert ikkje lokasjon 
23 tilrådd.  



Lokasjon 22 er ei betre eigna skuletomt. I høve totalt barnetal innanfor skulekrinsen er det 
denne plasseringa som famnar flest born. Av dagens 6-12 åringar i skulekrinsene Eikanger 
og Kløvheim vil 98 elevar ha ei ny skule her som nærskule. I høve barnetal som er innanfor 
gå-/sykkelavstand (1,5 km) er lokasjon 22 den tredje beste av dei ni vurderte lokasjonene i 
Rambøll si rapport. Dette kriteriet er høgt vekta. I høve 4 km grensa, hamnar den på ein 6. 
plass. Moglegheitene for utviding er begrensa. Andre utfordringar med tomta er at heile 
området ligg innanfor omsynssone for landbruk, der store delar av arealet er dyrka mark. Det 
er observert viper (sterkt truga raudlisteartar) i 2012 og 2013, og observert hekking i 2013. 
Høgspentline (24kV) går gjennom området frå nord til sør. Vedrørande denne lokasjonen er 
det kome brukarinnspel i høve skulevegen. Det er 50-sone, men i følgje innspel er det i dag 
eit problem at bilar køyrer for fort. Det er ingen gang- og sykkelveg her. Vegen er ikkje 
karakterisert som særleg farleg skuleveg (ref. rapport frå vegavdelinga), men den vert 
oppfatta som farleg – ref. brukargruppa. I tillegg er det ei stigning frå Eikanger opp til kote 70 
og vegen er i tillegg kupert. Innspela kom i første rekkje frå FAU Eikanger skule. Det må 
takast med i vurderinga at denne vegen vert ei utfordring uansett kor skulen kjem, for ein del 
av elevane innanfor skulekrinsene vil få denne fylkesvegen som skuleveg. Lokasjonen 22 
vert ikkje tilrådd å jobbe vidare med.   

Vurdering av lokasjon 3, 5 og 17 sett i samanheng – alternativ A, B og C 

Alternativ A og B (tatt frå 5 og 17) kjem på 2. plass i høve gå-/sykkelavstand, og på 3. plass i 
høve skuleskyssgrensa. Dette området famnar 92 elevar innanfor skulekrinsene – mot 
Myråsen som kjem best ut på dette kriteriet med 98 elevar.  

Alternativ A har ein relativt sentral plassering i Eikanger – noko ein kan sjå på barnetala i gå-
/sykkelavstand. Moglegheitene for utviding av tomta er store, og det er mogleg å plassere 
skulen litt i frå industriområdet. Avstanden frå fylkesveg/E39 er omtrent 500 meter, og dette 
er i yttergrensa for kva som var tilrådd i tomteutvelginga. Ulempene med å gå utanfor denne 
grensa er i hovudsak auka infrastrukturkostnader. Ei anna ulempe er fare for kuldesig i 
området. Tomta har både fordelar og ulemper. Det vert tilrådd å sjå nærare på denne.  

Alternativ B har ein svært sentral plassering i Eikangerbygda. Det er passeleg avstand frå 
fylkesveg og E39, slik at infrastrukturen ikkje vert for dyr og vegen likevel ikkje kjem for nære. 
Ulempene her er at tomta er smal, og det vil gje sterke føringar for korleis tomta kan 
utnyttast. Utvidingsmoglegheitene er dårlege og tomta ligg i eit dalføre med fare for kuldesig. 
Tomta vert difor ikkje tilrådd.  

Altenativ C er plassert på ei flat tomt med gode soltilhøve. Tomta har nærleik til sjø og til 
aktivitetsløype i Eikanger. Tomta hamnar på 2. plass i høve skuleskyssgrensa og på delt 2. 
plass i høve å famna born innanfor skulekrinsene. Plasseringa kjem på 6. plass når det gjeld 
gå-/sykkelavstand – noko som er høgt prioritert. Tomta består hovudsakelg av dyrka mark. 
Det er noko utvidingsmoglegheiter. Tomta vert ikkje tilrådd å jobbe vidare med.  

Lokasjon 15 og eksisterande skuleareal på Eikanger sett i samanheng 

Plasseringa er sentral i Eikanger, og saman med lokasjon 4 kjem tomta best ut i høve 
barnetal med gå-/sykkelavstand og barnetal innanfor 4 km grensa. Tomta gjer utfordringar i 
utforming av bygningskropp og uteområde, samt universell tilkomst til heile tomteområdet. 
Dette grunna  store høgdeforskjellar. Likevel ser vi at ved å byggje på flate områder, kan 
området vere stort nok til ny skule. Lokasjonen har dårlege soltilhøve. Det vil i tillegg til 
oppkjøp av areal krevje innløysing av bygninger. Fordelen er at kommunen eig deler av 
tomta slik at tomteanskaffinga ikkje vert så kostbar, men det kan fort koste like mykje å kjøpe 
ut/erstatte bygningane som står på resten av tomta. Dersom ein vel å nytte denne 
lokasjonen, vil ein truleg trenge midlertidige skuleareal medan ein byggjer ny skule.  Det vert 



ikkje tilrådd å jobbe vidare med denne lokasjonen.  

Viser for øvrig til saka som vart gjennomgått i formannskapet 24.11.16. 

Tilråding 

Rådmannen rår til å jobbe vidare med lokasjon 7 – Kløvheim, lokasjon 4 – Liavatnet, 
lokasjon 1 – Fyllingsnes og alternativ A som ligg innanfor lokasjon 5.  

 

 
 
 
 



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
010/17 Råd for menneske med nedsett funksjonsevne PS 20.03.2017 
019/17 Levekårsutvalet PS 21.03.2017 

Formannskapet PS 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Therese Urdahl Braseth 15/3030 

Forprosjekt ny Knarvik barneskule 

Vedlegg:
tekst til forprosjekt - fra ARK616321-RIV-NOT-01-EnergianalyseA20-A-FA-0-501 - Fasade sør og 
nordA20-A-FA-0-502 - Fasade øst og vestA20-A-PL-1-101 - Plan 1A20-A-PL-1-102- Plan 2A20-A-PL-1- 
501- Møbleringsplan 1A20-A-PL-2-502- Møbleringsplan 2A20-A-SN-0-401 - Snitt A-A, B-B og C-CA20-
A-SN-0-402 - Snitt D-D, E-E og F-FKBS-V30-001- funksjonsbeskrivelse Varmesentral og 
røranleggKnarvik barneskule L70-L-PL-0-01 Landskapsplan 500 
A1Knarvik_skule_lydplan_01_rev2Knarvik_skule_lydplan_02_rev2NOT002v3 Knarvik barneskule - 
lydtekniske forholdRAP-RIBr-001 Brannkonsept- Knarvik barneskule 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

Formannskapet godkjenner forprosjektet slik det ligg føre 

Saksopplysningar: 
Politisk handsaming 

Saka skal til uttale i  Råd for menneske med nedsett funksjonsevne, Levekårsutvalet 

Saka skal avgjerast i Formannskapet 

Bakgrunn 

I reglement for investeringsprosjekt skal forprosjekt opp til godkjenning i politisk 
styringsgruppe. Forprosjektet på ny Knarvik barneskule er no ferdig etter 5 månader 
samspel med Skanska Norge AS.  



Krav til dokument: 

Forprosjektet skal innehalde: (Avhengig av entreprisemodell) 

· Enkle teikningar av prosjektet, plan, snitt og 
fasade.(utførelsesentreprise/totalentreprise) 

· Planar for tryggleik, helse og arbeidsmiljø (SHA-plan) 
· Dimensjonering av areal/volumbehov for tekniske installasjonar 
· Skildring av arkitektonisk utforming, materialbruk, konstruksjonsprinsipp, 

brannsikringskonsept, lyd og akustikk, energi- og miljøløysningar og 
universell utforming 

· Tekniske løysingar 
· Kort skildring av kvalitet og funksjon på dei ulike fagområde. 
· Grunngjeving for evt. avvik frå byggeprogram/skisseprosjekt. 
· Kostnadsoverslag 
· Framdriftsplan 

Kalkyleusikkerheit +/- 20% 

Prosjektleiinga rapporterer om kalkyleusikkerheit på grunnlaget som er lagt ved 
igangsetting av prosjektet. 

Vurdering 

Samspelsfasen har handla om å optimalisere prosjektet basert på dei brukarinnspela vi har 
fått og det politiske ynskje om å endre vegen mellom Knarvik barnehage, Stallane 
omsorgsbustad og skulen.  

Etter konkurransen vart idrettsplanen vedteke med ei fleirbrukshall med speleflate 25x45m 
på og ¼ forlenging til klatrehall og kampsport. Hovudhallen med trimsal på 150 m2 hadde 
prosjektet allereie inne i konkurransegrunnlaget datert.07.03.16, mens ¼ forlenging vart lagt 
inn i prosjektet etter at tilbodet var kome inn.  

Endring av veg og omteikning av hallforlenginga har tatt mykje tid og har kosta prosjektet 
mykje.  

Under ser ein forskjellen mellom tilbodsprosjektet, til venstre, og endelig teikning i 
forprosjektet, til høgre.  

 
 



 

Dei vesentlege grepa i Plan 1 har vore :  

· Implementering av hallforlenging.    
· Byte av plass for mat & helse og naturfag. 
· Breiare trappegang opp til trinnareala.  
· Grovgarderobe for 3.-4. klasse.  
· Ein hovudinngang til skule og fleirbrukshall og ikkje to. 
· Endra plassering og storleik på reinhaldsrom.  
· Endra plassering av hovudinngang til læringssenteret.  
· Snudd trapp opp til 2.etg.  
· Flytt utvendig trapp inn ved garderobane til fleirbrukshallen.  
· Flytt eitt sett garderobar opp i 2.etg. 

 

 



Dei vesentlege grepa i plan 2 har vore :  

· Implementering av hallforlenging.    
· Endring av lærararbeidsplassar. 
· Flytte trimsal og styrkerom.  
· Fleksible personalgarderobar. 
· Ventesone for helsesyster 

Uteområdet:

Dei vesentlege grepa utomhus har vore:  

· Endring av vegløysing. 
· Ny parkering på P1; Sambruk av P-plass for gravferd og turgåarar. 
· Fortau som ein forlenging av dagens fortau med støypekant og nedsenka kryssing 

for bil ved gangveg. 
· Lyssetjing på P7; Kyrkjeparkering for SFO henting og levering.  
· Grusa veg frå P7 til skulen med belysning. 
· Overflater i høve oppsett frå LARK som følgje av endra løysing.  
· Fleire murar og flettverksgjerne som følgje av endra løysing. 
· Ny mur ved sykkelparkering/konvekse/konkave området. 
· El-bil lading auka frå 4 til 6 plassar og klargjort for framtidig betaling.  
· Oppmyking av hjørnet på amfi i skulegard.  
· Meir takoverbygg. 
· Bod med takoverbygg i amfi skulegard. 



 

Fasade: 

· Klatrehallen.  
· Farge på kledning og fleirbrukshall. 
· Meir spel i fasade nord og sør. 

Fasade øst. Tilbodsteikning øvst, forprosjekt nedst 

 

Fasade vest. Tilbodsteikning øvst, forprosjekt nedst. 



 

Fasade nord. Tilbodsteikning øvst, forprosjekt nedst. 

 

Fasade sør. Tilbodsteikning øvst, forprosjekt nedst. 

 

 
 

Inspirasjonsmateriell til spilekledning: 



 

For snitt og møbleringsplan, sjå vedlegg.  

For detaljerte teikningar sjå vedlegg. 

HMT- SHA 

I prosjektgruppa har vi hatt risikoanalyse i prosjektplanen og styrt etter denne for kva som 
har vore dei største risikomomenta i denne fasen. Skanska har laga ei sjekkliste for HMT 
risikovurdering i prosjekteringsfasen. Denne skal vi saman fylle ut når vi når går inn i 
detaljprosjekteringa.   

Skildring av arkitektonisk utforming, materialbruk, konstruksjonsprinsipp, 
brannsikringskonsept, lyd og akustikk, energi- og miljøløysningar og universell 
utforming. 

Arkitektonisk utforming, konstruksjonsprinsipp og materialbruk:  

Byggets utforming har vore bestemt av byggjegrensa i reguleringsplanen. Bygget har derfor 
fått ei L form. Det er valt trekledning på skuledelen i Royalimpregnert tre. På fleirbrukshallen 
er det cemberitplater. Bæresystemet til skulen er i betong og stål med hulldekker. Innvendige 
overflater er slipt betonggolv framfor amfi, i kantine og vestibyle. Industriparkett i trappeamfi 
og framfor bibliotek, reinhaldssoner framfor inngangsdørar, kombielastisk sportsgolv i 
idrettshallen, sportsparkett i dans/drama og trimsal, gummigolv/fallmatter i klatrehall og 
furuplank i rom for K&H trearbeid. Resten av golvoverflatane er vinyl.  

På veggane er det spaltepanel i fleirbrukshallen, baderomspanel i garderobar og toalett, 
finerplater på utsette område i fingarderoben pluss kantine og amfi. Glassplater bak alle 
vaskar og kjøken og pigmentert betong i trappesjakt. Resten av veggene er malt betong. 

 
 

Energi og miljøløysingar:  



Administrasjonen fekk utarbeida eit notat vdr val av energiløysing. Vi så på det som var mest 
gunstig i eit LCC perspektiv og hadde og fokus på miljø og klima. Basert på denne rapporten 
vart eit energisystem med vannboren varme frå borehol valt. Vi valte også å nytte eit 
varmepumpesystem med ammoniakk(NH3) som arbeidsmedium. Dette har ingen negativ 
innvirkning på global oppvarming ved utslipp av kuldemedier.  

Kjemiske kuldemedier som er meir vanlegare og noko billigare skal fasas ut i løpet av få år.  

Brønnsystemet kan og levere frikjøling til ventilasjonssystemet via varmeveksler. Ved bruk av 
kjølebatteriar vil energibrønnane ladast på sommartid.  

Det er og ein elektrokjel som fungerer som spiss- og reservelast. Elkjelen vert kopla i serie 
etter vamepumpa og skal ha 100% dekning av effektbehovet i varmesystemet.  

Sjå vedlagt energianalyse og funksjonsbeskriving- varmesentral og røranlegg.  

Lyd og akustikk: Sjå vedlegg lydtekniske forhald samt teikning Lydplan 01 og 02. Det er i 
einskilde rom høge lydkrav. Dette gjelder bandrom og øvingsrom, sanserom, kvilerom, dans 
og drama, trearbeid, auditorium og læringssenteret.  

Brann: sjå vedlagt brannkonsept. Bygget er ikkje sprinkla, men er inndelt med 
brannseksjoneringsveggar.  

Universell utforming: Det har vore viktig for prosjektet å tenke på likeverd for alle. Alle skal ha 
tilkomst til alle deler av skulen og opparbeida uteområde. Det har vore diskutert om det har 
vore nok med ein heis i bygget, men vi har konkludert med at dette er tilstrekkeleg. 
Organisering i høve klasseromsfordeling kan ta omsyn til dette viss ein får elevar som må 
bruke heis. eskriving- varmesentral og røranlegg. 

Ventilasjon: Prosjektet har lagt seg på eit luftnivå som ligger over TEK10 krav. Vi ynskjer å 
sikre god luft og godt inneklima i alle rom på skulen. Anlegget styrast av SD- anlegget og er 
behovsstyrt. Det vil sei at det styrast av bevegelse og temperatur. Er det ikkje bevegelse i eit 
rom slår anlegget seg ned på minimum. Vi har ikkje styring mot CO2. Dette fordi vi meiner 
det er så god kapasitet på anlegget at det ikkje skal bli for høge konsentrasjonar av CO2. Vi 
meiner og det ikkje er nødvendig å styre etter CO2 for å spare energi. Det er sjeldan det 
berre er eit fåtal menneskje i eit rom. Anten er det elevar i klasserommet, eller ikkje. 

 
 

Avvik frå byggjeprogrammet:  

Dei fire fyrste avvika frå byggjeprogrammet (sak 107/15) er behandla politisk. Det er: 

· Storleik. Auka frå 350 til 450 elevar. 
· Hall. Auka frå gymsal til fleirbrukshall med ¼ forlenging. 
· Læringssentert inn i Knarvik barneskule.  
· Budsjett auka frå 175 millionar til 222 millionar.  
· Desentraliserte inngonger til kvart trinn. Dette er endra til inngong for 1.-2, 3.-4 og 

5.-7 klasse. Det er arealkrevjande å ha desentraliserte inngonger til kvart trinn og vi 
satt dette derfor ikkje som eit krav i konkurransegrunnlaget 



Kostnadsoverslag: 

Prosjektet har helde budsjettet gjennom samspelsfasen.  

Det er likevel brukt meir på prosjektoptimalisering enn planlagt. Dei to store postane har vore 
endring av veg - og parkeringsløysing og optimalisering av arealplassering av klatrehall og 
kampsport.   

Naboane i Knarvik barnehage og Stallane bufellesskap for funksjonshemma har vore 
motstandare av vegen som vart regulert mellom skulen og barnehagen.  

Dei hadde kommunestyret på synfaring og har også hatt prosjektadministrasjonen med på 
fleire møter. I kommunestyret 03.03.16, i sak om revidert byggjeprogram Knarvik barneskule 
(læringssenteret inn i Knarvik barneskule), var det tydeleg tilbakemelding frå kommunestyret 
at vi skulle søkje å få ein betre vegløysing i prosjektet.   

Endring av vegløysinga har kosta 2,8 millionar av totalt 8,5 millionar avsett til 
kvalitetsheving/endring i samspelsfasen.  

12.09.16 hadde vi kickoff på prosjektet med heile brukar -og referansegruppa.  
17.10.16 vart saka om utvida elevtal, fleirbrukshall og ¼ forlenging av idrettshallen oppe i 
levekår. 27.10.16 i kommunestyret. Fleirbrukshallen var allereie ein del av tilbodet til 
Skanska, men ikkje forlenginga av hallen. Med 14 dagars skrivefrist til levekår, hadde 
Skanska kun få dagar på seg til å gje eit tilbod på forlenging og vi fikk kort tid på å beskrive 
behova. Det var avgjerande for resten av samspelsprosessen å få dette avgjort på dette 
stadiet. I tilbodet frå Skanska var det ein fjerdedel i direkte forlenging av hallen med 
skiljevegg mellom hall og klatrehall/kampsport. I arbeidet med brukargruppa, Skanska og 
arkitekt har vi sett at dette ikkje har vore føremålstenleg. Vi flytta disse delane til midten av 
bygget. Dette ga ein del ekstra areal til bygget grunna ekstra vestibyle og gongareal. At det 
vart eigne rom ga og ekstra krav til ventilasjon, brann, lyd og elektro. Dette har kosta 
prosjektet 3,6 millionar ekstra. 

Totalt har vi brukt omlag 12 millionar på å optimalisere prosjektet mot 8,5 som låg i det 
opphavlege budsjettet. Vi har derfor justert ned usikkerheita i prosjektet med 3,5 millionar. 
Generell usikkerheit i prosjektet i dag er på ca 4,6 millionar.  

Vår største usikkerheit i dag er grunnforhald, byggjesakshandsaming og inventar. Det er 
allereie brukt 3,2 millionar av inventarpotten på 7,7 millionar til kjøken, skap, hyller med meir i 
samspelsfasen.  

Byggesakshandsaming er usikker grunna monge dispensasjonar i prosjektet ihøve vedteke 
reguleringsplan. Dette er mellom anna; utnyttingsgrad, byggjegrense, vegløysing, 
sambruksløysing av parkering på P1 og byggjehøgde på tekniske rom på tak. Saka er nå til 
høyring hos mellom anna fylkesmann. 

Prosjektgruppa ynskjer ikkje å auke ramma til prosjektet, fordi 4,6 millionar i usikkerheit kan 
halde i prosjektet. Vi ynskjer likevel å gjere politisk styringsgruppe merksame på kva vi har 
brukt pengane på. 

  Budsjett: 
Planleggings og prosjekteringskostnader 
konkurransegrunnlag 

 kr                      1 016 
000  

 Prosjektering og bygging av ny barneskule og fleirbrukshall                        150 882 



inkludert samspel og kvalitetsheving/endringer 843  
Jurykostnader                                200 

000  
Samspill - prosessleiar(etter konkurransegrunnlag)                                600 

000  
Byggherreombod                                600 

000  
Uavhengig kontroll                                400 

000  
Anleggsbidrag - straum                                350 

000  
Byggherrekostnader(reiser/kurs/møte/interne kostnader)                                300 

000  
Inventar / utstyr                            7 700 

000  
Løns- og prisstigning                            6 388 

000  
Generell usikkerheit                            4 663 

157  
Avsett til tiltak i 1. driftsår                                500 

000  
Sum ekskl. mva.                         173 600 

000  
mva.                          43 400 

000  
Prosjektleiing internt LK                            2 500 

000  
Konkurransehonorar(mva. fritt)                            1 250 

000  
Kunstnerisk utsmykking (Mva fritt)                            1 250 

000  
Offentlige gebyr og avgifter                                400 

000  
Sum inkl. mva               222 000 000  
 

Framdriftsplan 

Oppstart byggjeperiode juni 2017 

Ferdig skulebygg februar 2019 

………………………… 

 

 
 
 
 



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
020/17 Levekårsutvalet PS 21.03.2017 

Kommunestyret PS 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Ragna Midtbø 16/351 

Skriftleg målform  i opplæringa  av vaksne framandspråklege ved Lindås vaksenopplæring 

Vedlegg:
Til lokalpolitikarane i Lindås E 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

Lindås vaksenopplæringa held fram med å gje skriftleg opplæring på bokmål. 

Saksopplysningar: 
Politisk handsaming 

Saka skal til innstilling i Levekårsutvalet 

Saka skal avgjerast i Kommunestyret 

Bakgrunn 

I interpellasjon den 27.10.16 frå Lindås senterparti ved Anna Valle,  vart  ordføraren beden 
om å fremje ei sak med sikte på vedtak om at nynorsk skal vere opplæringsspråk ved 
vaksenopplæringa i Lindås frå hausten 2017. 

Lindås kommune har, i likheit med mange andre kommunar i landet, aldri slått fast  kva 
målform opplæringa ved vaksenopplæringa skal ha. Frå starten av norskopplæringa av 
framandspråklege har det utvikla seg ein praksis med opplæring med bokmål som skriftleg 
målform.  Fleire nynorsk kommunar behandlar tilsvarande sak no. I samband med 
saksbehandlinga i Lindås har ei gruppe vore ein studietur til Voss vaksenopplæring for å 
lære om deira erfaringar med å gå over frå bokmål til nynorsk for denne gruppa.  

Lindås vaksenopplæring gjev opplæring for vaksne etter Introduksjonslova  og  etter 
Opplæringslova §4-1.  Undervisninga i norsk og samfunnsfag, definert i Introduksjonslova § 



4,  er delt inn i 3 spor.  
Spor 1 er tilrettelagt for deltakarar som har liten eller ingen skulegang . Opplæringa har 
langsam progresjon.   For analfabetar er det tilbod om ein alfabetiseringsmodul før ordinær 
opplæring.   
Talet elevar på Spor 1 har auka  i Lindås dei siste to åra. 
Spor 3 er tilrettelagt for deltakarar som har god almennutdanning. Opplæringa har rask 
progresjon. 
 
To gonger i året vert det arrangert sentralt gitte norskprøvar for deltakarane. Prøvane er 
både munnlege og skriftlege og er tilgjengelege på både bokmål og nynorsk.  Ein melder seg 
opp til prøvar etter nivå A1–A2, nivå A2–B1 eller nivå B1–B2 
Bestått nivå B2 gjev rett til å søkje på høgare utdanning.  Frå 1.januar 2017 må dei som 
søkjer om norsk statsborgarskap  dokumentere norsk munnleg ferdigheiter på minimum  nivå 
A2, bestått prøve i samfunnskunnskap og gjennomført opplæring. 
Lindås vaksenopplæring har i dag 14 grupper som får undervisning etter Introduksjonslova, 6 
av desse gruppene er på nivå A1 og 3 av dei følgjer Spor 1-2.  Skulen har  3 grupper som får 
undervisning etter Opplæringslova §4-1. 
 
I Nasjonal kompetansepolitisk strategi signert 3. februar 2017,  er strategipartane 
(Regjeringsrepresentantar, partane i arbeidslivet, frivillig sektor representert ved 
Voksenopplæringsforbundet) blant anna enige om å (ibid s. 23): 
1. Gi fleksibel opplæring på voksnes premisser med sikte på raskere overgang til arbeid eller 
videre opplæring og at flest mulig voksne får anledning til å ta videregående opplæring. 

4. Målrette og effektivisere norskopplæring, introduksjonsprogrammet og øvrige 
kvalifiseringstiltak for innvandrere. Styrke samarbeidet mellom myndighetene og partene om 
dette arbeidet. 

 
Opplæringslova (§ 4-1) seier 
Dei som er over opplæringspliktig alder, og som treng grunnskoleopplæring, har rett til slik 
opplæring, så langt dei ikkje har rett til vidaregåande opplæring etter § 3-1. Retten til 
opplæring omfattar til vanleg dei faga ein treng for å få vitnemål for fullført 
grunnskoleopplæring for vaksne. Opplæringa skal tilpassast behovet til den enkelte. 

Opplæringslova  (§2-5) om språkform i grunnskulen  seier: Kommunen gir forskrifter om kva 
målform som skal vere hovudmål i dei enkelte skolane. Hovudmålet skal nyttast i skriftleg 
opplæring og i skriftleg arbeid. Frå og med 8. årstrinnet vel elevane sjølv kva skriftleg 
hovudmålform dei vil bruke. 
….. 
Når minst ti elevar på eitt av årstrinna 1-7 i ein kommune ønskjer skriftleg opplæring på eit 
anna hovudmål enn det kommunen har vedteke, har dei rett til å tilhøre ei eiga elevgruppe. 
Retten gjeld så lenge det er minst seks elevar igjen i denne gruppa. 
 
Rundskriv Udir – 3-2012 Voksnes rett til grunnskoleopplæring etter opplæringsloven 
kapittel 4A  seier dette om i kva grad rettane i Opplæringslova for grunnskuleelevar gjeld for 
vaksne: 
«Voksne som har rett til grunnskoleopplæring, har ikke fått rettighetene til særskilt 
tilrettelegging lovfestet på samme måten som barn og ungdom i den ordinære 
grunnskoleopplæringen. Den eneste særskilte tilretteleggingen som er lovfestet for voksne, 
er retten til spesialundervisning etter § 4A-2. Dette betyr imidlertid ikke at den voksne ikke 
kan ha tilsvarende rettigheter som barn og ungdom har. Det er uttrykkelig sagt i Ot. prp. nr. 
44 (1999-2000) på side 4 at voksne kan ha tilsvarende rettigheter, og at voksnes rett til et 
tilpasset opplæringstilbud  

vil mellom anna kunne omfatte målform, opplæring i og på teiknspråk, i punktskrift, i og 
på samisk og (i] finsk, samt tilbod for dei som trenger lese- og skriveopplæring. Dette 

https://www.kompetansenorge.no/contentassets/b2ade4fce9934d6d96f174ef86316644/kompetansepolitisk-strategi.pdf


gjeld berre i den grad det er nødvendig for at den vaksne kan få forsvarleg opplæring. 
På denne bakgrunnen vil vaksne som hører til desse gruppene, ikkje få tilboda 
regulerte gjennom meir presise reglar, slik som elevar i opplæringspliktig alder.» 

 
Det blir vidare sagt at kommunen kan sjå på tilsvarande rettar for barn og ungdom for å 
avklare kva som vil vere aktuelle rettar for dei vaksne, og målform er skissert som ei aktuell 
rett for vurdering.  
 
Lindås kommune har ikkje avklart kva rettar vaksne som får opplæring ut frå Opplæringslova 
§ 4-1 skal ha. På Voss fekk elevane som skulle avleggja grunnskuleeksamen for vaksne 
velja hovudmål slik grunnskuleelevar gjer.  Praksis ved  Vaksenopplæringa i Lindås er at 
elevar som skal opp til grunnskuleeksamen har bokmål  som skriftleg hovudmål  og får fritak 
frå vurdering med karakter i skriftleg sidemål (nynorsk) etter § 3-22 i forskrift til 
opplæringslova.  

 

Lindås kommune har nynorsk som administrasjonsspråk og som hovudmål  i  grunnskulane. 
Det står i Opplæringslova § 2-5 Målformer i grunnskolen, at hovudmålet skal nyttast i skriftleg 
opplæring og i skriftleg arbeid. Frå og med 8.årstrinnet vel elevane sjølv kva skriftleg 
hovudmålform dei vil bruke. Foreldra vel målform i lærebøkene til elevane til og med 
7.årstrinet. Frå og med 8.årstrinnet vel elevane sjølv. I norskopplæringa skal elevane ha 
lærebøker på hovudmålet. 
 
Skuleåret  2017-18 vil Lindås kommune ha (pr dato) 79 minoritetsspråklege elevar i 
grunnskulen i Lindås.  Av dei har 35 nynorsk som hovudmål og 44 bokmål.   Bokmål som 
hovudmål er særleg knytt til dei tre ungdomsskulane ved overgangen til 8. trinn,  eller at 
eleven kjem til kommunen i løpet av ungdomsskuletida, nokre med litt opplæring på bokmål 
frå annan stad i landet.  På barneskulane har til saman 15 barn bokmål som hovudmål. Dette 
gjeld elevar ved Knarvik barneskule og Alversund skule, som har eigne bokmålsklassar. 
 
 
 
Ulike alternativ: 
Rådmannen vil i det følgjande skissere tre ulike alternativ for organisering av opplæringa ved 
Lindås vaksenopplæring, knytt til målføre. Dei tre alternativa er å gå over til nynorsk som 
målform, halde fram med dagens ordning eller la det vere opp til elevane å ta valet sjølv. 
 
 

1. Elevane ved Lindås vaksenopplæring  får opplæring i norsk med nynorsk som 
skriftleg  målform. Endringa blir sett i verk frå hausten 2017 for nye elevar. 

    

Vurdering/konsekvensar kommunalt. 

· Dei vaksne får svakare rettar enn barn og ungdom  når det gjeld å velje målform for 
opplæringa si. Etter opplæringslova § 2-5 kan elevar i grunnskulen velje skriftleg 
målform sjølv. 

· Målforma i vaksenopplæringa vil samsvare med målforma i Lindås kommune og dei 
andre Nordhordlandskommunane elevane ved Lindås vaksenopplæring kjem frå.  Eit 
unntak er at det også kjem elevar frå  Bergen Nord.  

· Foreldre med barn i grunnskulen som får opplæring med nynorsk som hovudmål vil 
unngå forvirring og kan lære og hjelpe kvarandre utan mistydingar.  

· Elevar i grunnskulen som har bokmål som opplæringsmål, vil då få opplæring i ei anna 



målform enn foreldra. 
· Framandspråklege som buset seg i distrikta i kommunane vil  oppleve  større samsvar 

mellom talemål og skriftspråk og dette kan fremje læringa og integreringa. 

 

Vurdering/konsekvensar for den einskilde vaksne 

Å innføre endringa frå hausten 2017 for alle, vil føre til at elevar må skifte målform midt i 
opplæringsløpet, noko som vil vera uheldig  for den enkelte si læring . Omlegginga bør difor 
fasast inn slik at elevar får fullføre opplæringa på den målforma dei har starta. Voss 
kommune la om  etter vedtak i desember 2015, og har hatt ei innføring over to år.  

Elevar ved vaksenopplæringa som ønskjer å få opplæringa på nynorsk, kan få høve til å gå 
over til nynorsk på eit tidlegare tidspunkt.  

Valet kommunen gjer, kan kjennast feil for den vaksne det gjeld både i forhold til at dei 
ønskjer å lære «fleirtalsspråket» som er brukt over heile landet; fordi det passar best med 
framtidsplanane dei har; eller fordi dei bur i Knarvik/Alversundområdet der nynorsk står 
svakare.  Dei kan også ha starta opplæringa si på ein annan stad i landet på bokmål, eller 
vere busett i Bergen.  

Å bli fråtatt retten til å velje sjølv kan påverka motivasjon og innstilling til læring. 

I ein overgangsfase vil gruppene bestå av elevar som både har bokmål og nynorsk som 
skriftleg målføre, tilsvarande som i ungdomsskulen i dag. Dette kan verke forvirrande for 
nokre elevar. Alfabetiseringsgruppene bør i så fall ha eigne grupper for bokmål/nynorsk i 
overgangsperioden. 

 

Konsekvensar for målretta og effektiv norskopplæring 

Lindås vaksenopplæring har ikkje hatt opplæring med nynorsk som målform før og leiinga 
ved skulen var med til Voss for å høyre om deira erfaringar. Der vart det blant anna sagt at 
kvaliteten på opplæringa vert svært avhengig av den enkelte lærar sin evne til å skaffe 
læremiddel og oversetje frå bokmål. Dei strevde med å halde på felles praksis og  
rapporterte om mykje omsetjingsarbeid frå bokmålslærebøker og meirarbeid med å lage 
lytteøvingar på nynorsk sjølv.  Dei måtte investere i utstyr til det siste.  Det skorta mest på 
digitale hjelpemiddel på nynorsk, noko mange elevar brukar i eigentrening heime.  Dette kan 
påverke effektiviteten i norskopplæringa i forhold til den enkelte sin progresjon. Mangel på 
ordbøker morsmål - nynorsk var problematisk og frustrerande for elevar som før hadde stor 
hjelp av ordbøker mellom morsmål og norsk (bokmål). Rektor på Voss anbefalte å investera i 
PC-ar, blant anna for å letta omsetjingsarbeid ved tilgang på digitale ordbøker. Det gjorde 
vegen morsmål- bokmål- nynorsk lettare for elevane. 

Personalet ved Lindås Vaksenopplæring må leggje om og finne nye metodar og læremiddel i 
undervisninga ved innføring av nynorsk som skriftleg målform.  Det kan i ein overgangsfase 
gå ut over kvalitet og effektivitet. Erfaringane frå Voss tyder på at dette vil vere eit svært 
tidkrevjande arbeid. 
 
Kostnad:  

Nye læremiddel og bøker                                                              Stipulert kostnad: 145.000 
Lydutstyr til produksjon av lytteøvingar, 2 sett.                                         Stipulert kostnad: 
30.000 
Pc-ar til elevar                                                                                Stipulert kostnad: 600.000 

Ekstra pedagog p.g.a grupper på begge målformer for A1 i overgangen:          Stipulert 



kostnad: 1 675.000  

(Rekna for 3 grupper, 18t/v – 2,5 årsverk) 
Samla kostnad år 1 stipulert til kr 2 450.000 

 

2. Elevane ved Lindås vaksenopplæring  får opplæring i norsk med bokmål  som 
skriftleg  målform 

 

Vurdering/konsekvensar kommunalt 

· Dei vaksne får svakare rettar enn barn og ungdom har når det gjeld å velja målform for 
opplæringa si. Etter opplæringslova § 2-5 kan elevar i grunnskulen velje skriftleg 
målform sjølv. 

· Målforma i vaksenopplæringa vil ikkje samsvare med målforma i Lindås kommune og 
dei andre Nordhordlandskommunane elevane ved Lindås vaksenopplæring kjem frå.  
Eit unntak er at det også kjem elevar frå  Bergen Nord.  

· Foreldre med barn i grunnskulen som får opplæring med nynorsk som hovudmål vil 
kunne oppleve  forvirring og vanskar med å hjelpe sine eigne barn når det gjeld norsk, 
utan mistydingar. 

· Elevar i grunnskulen som har bokmål som opplæringsmål, vil få samsvar mellom si eiga 
opplæring og foreldra si. 

· Framandspråklege som bur i distrikta i kommunane vil  oppleve  større avstand mellom 
talemål og skriftspråk og dette kan verka framandgjerande.  

 
 
Vurdering/konsekvensar for den einskilde vaksne 

Elevar som kjem til kommunen frå t.d Sogndal eller Voss, må skifta målform når dei  startar 
ved Lindås vaksenopplæring. Det kan vere uheldig for den einskilde si læring. 

Å bli fråtatt retten til å velja sjølv kan påverke motivasjon og innstilling til læring. 

Elevane kan i stor grad gjere seg kjend med norskspråket gjennom bruk av ordbok, nettsider, 
aviser, tidsskrift og læremiddel. 

 

Konsekvensar for målretta og effektiv norskopplæring 

Skulen har lang erfaring med og solid kompetanse på å gjennomføre målretta og effektiv 
undervisning ved Vaksenopplæringa i Lindås med bokmål som skriftleg målform. 

Ved å ha bokmål som målform, kan skulen gjere bruk av eit rikt omfang av tilgjengeleg 
materiell og læremiddel, både skriftleg og digitalt. 

Skulen kan bruke meir tid til opplæring, og mindre tid til å produsere læremiddel. 

 

Kostnad:  

Ingen nye kostnader, då skulen har den same organiseringa i dag. 
 

 

3. Elevane ved Lindås vaksenopplæring vel sjølv kva skriftleg målform dei vil få 



opplæring i frå hausten 2017 

Vurdering/konsekvensar kommunalt 

· Dei vaksne får like rettar som barn og ungdom når det gjeld å velje målform for 
opplæringa si. 

· Lindås vaksenopplæring gjev opplæring på både nynorsk og bokmål slik 
ungdomsskular og vidaregåande skular i vårt distrikt gjer. 

· Foreldre med barn i grunnskulen kan velje same språk som borna for opplæringa. 

 
Vurdering/konsekvensar for den einskilde vaksne 

Dei vaksne som skal lære norsk må reflektere over det norske språket og ta eit aktivt val.  
Dei kan samkjøre si eiga opplæring med borna si og  det nærmiljøet dei høyrer til.  Det vil 
vera å  Gi fleksibel opplæring på voksnes premisser,  slik det står i Nasjonal 
kompetansepolitisk plan.  

På same tid kan det vere vanskeleg å velje målform når ein kjem ny til kommunen, særleg 
om ein elles har kort opphaldstid i landet. Nokre har allereie starta opplæringa i norsk før dei 
kjem til Lindås, og har kanskje etablert eit bevisst standpunkt med omsyn til målform. Andre 
vil vere takksam for å få opplæring, og målform er mindre viktig. 

Vaksne som skal flytte til andre delar av landet, kan oppleve at det valet dei tok i Lindås, 
ikkje er målform i ny kommune. Nokre vil oppleve det som ei språkleg forvirring, andre som 
ein kompetanse knytt til språkleg mangfald. 

 

Konsekvensar for målretta og effektiv norskopplæring 

Lindås vaksenopplæring må utvikle praksis i undervisning med nynorsk som skriftleg 
målform, men på ein mindre skala enn om alle vaksne skal ha nynorsk.  Dei same 
utfordringane med omsyn til tilgang på læremiddel, ordbøker og læreverk gjeld som om ein 
går over til å gje all opplæringa på nynorsk. Sjølv om det er færre elevar som vil velje 
nynorsk, må lærarane gjere den same jobben relatert til å produsere lærestoff, øvingar og 
lytteoppgåver. Det vil vere dei same utfordringane uavhengig av om gruppa er på 5, 10 eller 
20 elevar. 

Organisering av elevane ut frå målform vil vera aktuelt i alfabetiseringsgrupper og  på Nivå 1,  
men ikkje like nødvendig for dei som er komne lengst i språkutviklinga si.  I norske skuleslag 
går elevar over 13 år med ulik skriftleg målform i norsk i same klasse i faga. Dette bør kunne 
fungere tilsvarande i vaksenopplæringa for dei som er komne lengst. 

 

Kostnad: 
Nye læremiddel til bruk for elevar som vel nynorsk.           Stipulert kostnad 25.000  
Lydutstyr til produksjon av lytteøvingar , 1 sett.           Stipulert kostnad: 15.000 
Pc-ar til elevar                                                            Stipulet kostnad: 180.000 
Pedagog til 3 nynorskgrupper A1-2                              Stipulert kostnad: 1 650.000 
(Talet vil variera med elevane sitt val) 
Samla kostnad år 1 stipulert til kr 1 870.000 
 

Vurdering: 

Lovverket krev at dei vaksne skal lære norsk, utan å velje mellom dei to skriftlege 



målformene.   Elevane  vert vurdert  i den skriftlege målforma dei har lært, og får resultat 
som kvalifiserer dei  til deltaking i yrkes- og samfunnsliv eller  vidare opplæring.   Lovverket 
slår fast at opplæringa skal tilpassast behovet til den einskilde, og  rundskriv  UDIR-3-2012 
seier at rettar barn og unge har som t.d val av målform, kan vera ein av rettane  kommunen 
avklarer at dei vaksne også skal ha. 
 
Dei tre alternativa har ulike fordelar og ulemper med omsyn til tilbodet til elevane ved 
vaksenopplæringa, dei tilsette og kostnader for kommunen. Som skissert i saka, er det 
særlege utfordringar knytt til læremiddel, læreverk og ordbøker for dei som skal ha nynorsk 
som skriftleg målform. Denne utfordringa, med dagens nivå på tilgjengeleg læreverk m.m., er 
av så avgjerande karakter at det bør spele ei sentral rolle i vurderinga i denne saka. 
 
Erfaringane frå besøket på Voss var ei viktig kjelde til informasjon, og dei tilsette ytra sterkt at 
det var ei ulempe med så lite tilgang på relevant lærestoff på nynorsk. Takka vere svært 
kreative og dedikerte medarbeidarar fekk dei det til å gå rundt, men omfattande tidsbruk 
gjekk med til å lage, kopiere eller på anna vis skaffe seg lærestoff. Vi møtte lærarar som laga 
stoff, brukte appèr, teikna og kopierte, og der fleire var fortvila over heile situasjonen. Også 
elevane var fortvila, og denne opplevinga auka på etter kvart som dei vart flinkare i norsk. 
Det å ikkje kunne omsetje eit ord ved bruk av ordbok t.d., kosta mykje energi. 
 
Det å la elevane velje målform sjølv, bidrar til at kommunen gir denne elevgruppa dei same 
rettane som elevar i grunnskulen. Dette vil i så fall vere ei nivåheving i høve til dagens nivå, 
der kommunen har fastsett målform i opplæringa, eller om ein går over til nynorsk som 
skriftleg målform. Ei slik nivåheving vil verke positivt inn på elevane sine rettar og gir dei 
høve til å bestemme sjølv. For kommunen vil dette utgjere meirkostnader til fleire grupper 
(særleg viktig for dei med låg kompetanse), samt kostnader til læreverk/læremiddel på både 
bokmål og nynorsk. Ut frå dagens nivå på opplæringa, er den totale kostnaden ved alternativ 
3 stipulert til kr 1 870.000 
 
Ved alternativ  1 og 3 vil kommunen få auka kostnader til drift av vaksenopplæringa, og 
dersom ein går vidare med dette, må det sikrast auka ramme til avdelinga. Dette kan ikkje 
finansierast innafor tenesteområde Oppvekst, så finansieringa må kome fram av det politiske 
vedtaket i saka. 
 
Klubben ved vaksenopplæringa har sendt ei oppmoding til politisk hald om å halde fram med 
opplæringa på bokmål. Dette skrivet følgjer ved saka. 
 
Rådmannen rår til at ein held fram med bokmål som skriftleg målform ved 
vaksenopplæringa. Grunna mangel på læremiddel og læreverk på nynorsk, er det på 
noverande tidspunkt for store ulemper med å gå over til nynorsk som skriftleg målform.  
Dette vil sikre opplæring av same kvalitet som i dag, og innafor den same kostnadsramma. 
 

 
 
 
 



Til lokalpolitikarane i Lindås 

Synspunkt i høve val av skriftleg målform i opplæringa av vaksne framandspråklege 

Mållaga i Nordhordland driv ein massiv kampanje for at innvandrarane skal få 

norskopplæring på nynorsk. Ut frå deira målpolitiske ståstad er dette forståeleg. 

Spørsmålet er om mållaga sitt standpunkt gagnar omsynet til den gruppa vi snakkar 

om; innvandrarar som i vaksen alder skal læra seg eit framandspråk.  

På Lindås vaksenopplæring har vi no 250 elevar og 21 tilsette. Vi har gjennom 

mange år opparbeidd oss solid kompetanse på fagfeltet vårt. Vi meiner difor det er på 

sin plass å koma med våre synspunkt i saka og gjera greie for kva konsekvensar 

opplæring på nynorsk vil få for nye innvandrarar som kjem til kommunen vår. 

Dei fleste innvandrarane er i utgangspunktet motiverte for å læra seg språket i landet 

dei kjem til. Det språket dei møter i Noreg, er eit mangfald av dialektar og to variantar 

av skriftspråket. På vaksenopplæringa skal vi gje innvandrarane opplæring i både 

munnleg og skriftleg norsk. Dei aller fleste vaksenopplæringsentra i landet har, som 

Lindås vaksenopplæring, medvite valt bokmål som skriftleg målform. Kvifor?  

 Innvandrarane sjølve ønskjer å læra den språkforma som fleirtalet i landet vårt 

brukar.  

 

 Skriftleg møter vi bokmål i desidert størst grad, også her i Nordhordland. 

 

 Dersom opplæringa skal vera på nynorsk, kjem ein likevel ikkje utanom å 

måtta læra bokmål, sidan dette i så stor grad møter oss over alt i dagleglivet. 

Å måtta læra to skriftspråk vil vera til hinder for effektiv språkinnlæring, noko 

som igjen vil ha konsekvensar for integrering og deltaking i arbeids- og 

samfunnsliv. 

 

 Ordbøker og omsetjingsmateriell (ordlister til læreverka, ”google-translate” 

osv.) finst i stor grad berre på bokmål. For å omsetja frå morsmålet sitt til 

nynorsk, må ein difor først gå vegen om bokmål,- som er ei tungvint løysing. 

 

 Mange av innvandrarane våre vil aldri verta gode skriftlege språkbrukarar, og 

ved å måtta læra seg både nynorsk og bokmål, blir vegen fram både tyngre og 

lengre. 

 

 Innvandrarane har den siste tida møtt stadig strengare krav frå styresmaktene 

om å dokumentera kunnskapar og ferdigheiter i norsk og samfunnskunnskap 

for å få permanent opphald og statsborgarskap. Opplæring på nynorsk vil for 

mange opplevast som eit nytt og negativt krav. 

 



 For Lindås vaksenopplæring vil ei omlegging til nynorsk vera ei stor utfordring 

som kan få konsekvensar for kvaliteten på opplæringa. Vi har til dels store 

klassar med elevar frå mange nasjonalitetar og på ulike nivå. Med opplæring 

på nynorsk vil vi få store avgrensingar når det gjeld stofftilgang, 

valmoglegheiter, oppgåvetypar og arbeidsmåtar. Differensiering og det å gjera 

undervisninga allsidig, tilpassa og interessant for den einskilde, vil bli 

vanskeleg med få tilgjengelege læremidlar. Tilbakemeldingar frå 

opplæringssentra som har måtta gått over til nynorsk, støttar også denne 

oppfatninga. 

 

 Manglande læreverk er ikkje, slik mållaget hevdar, «ein myte», men ein 

realitet. Berre eitt læreverk er i dag komplett på nynorsk, og det dekkjer ikkje 

alle nivå. Vi skal leggja opp undervisning med ulik progresjon etter deltakarane 

sine føresetnader. Med nynorsk som målform vil ein måtta gi avkall på eit stort 

stoffutval fordi dette ikkje ligg føre på nynorsk. Dette gjeld t.d. lyttemateriell, 

digitale bøker, digitale oppgåver, tavlebøker osv.  

 

 I dag har vi  250 deltakarar som skal få undervisning på alle nivå frå 

nybegynnarar (A1) til dei som skal søkja høgare utdanning på universitet og 

høgskule (B2). Tilgang på aktuelt nyhendestoff i media er eit viktig supplement 

til læreverka, særleg på høgare nivå. Her er kunnskapar om norske 

samfunnstilhøve og aktuell samfunns-debatt eit krav både på munnleg og 

skriftleg eksamen. Det meste av det som finst i nettaviser, på TV og i media 

generelt er på bokmål.  

Mållaget hevdar i si kampanje at Nordhordland er «nynorsk-land». Det stemmer nok 

historisk og kulturelt. Men om ein ser på kva språkform og dialektar som i dag er 

nytta i regionen, ser det annleis ut. 

 Når det gjeld talemål: I dei tettbygde stroka Knarvik, Alversund og Frekhaug 

snakkar fleirtalet ein dialekt tilnærma Bergensdialekten. Denne er meir 

bokmålsnær enn nynorsknær.  

 

 Når det gjeld kva skriftspråk elevane møter i kvardagen, kan ein gje mange 

eksempel: Bokmål møter ein i butikkane i Knarvik, på Frekhaug og i Lindås 

senter og på nettsidene og plakatane til legesenter og tannlegar. 

Køyreskulane tilbyr teorikurs og trafikkreglar på bokmål. Leverandørar av TV- 

kanalar, telefoni og straum brukar bokmål. Det same gjeld fakturaer og 

banktenester på nettet, - inkludert våre lokale "nynorske" bankar.  

 

 60% ved Knarvik ungdomsskule og 70 % av elevane ved Knarvik VGS vel 

bokmål som hovudmål.  

 



Vi  som er tilsette ved Lindås vaksenopplæring, vil be politikarane resonnera ut frå 

innvandrarane sin ståstad når ein skal ta avgjerd om val av målform for 

norskopplæringa i kommunen. Ved Lindås vaksenopplæring ønskjer vi å tilby ei 

språkopplæring som vi meiner gir best mogeleg føresetnad for ei vellukka integrering 

i det norske samfunnet og den norske arbeidsmarknaden. 

Å gi opplæring på bokmål er ikkje til hinder for å bruka dialekt når ein snakkar. Det er 

heller ikkje til hinder for å gjera høgfrekvente nynorske ord og vendingar kjent for 

innvandrarane, t.d. ved å nytta lokalaviser i undervisninga. Men å vedta ei omlegging 

til nynorsk for alle, og dermed hindra innvandrarane i å få opplæring på den målforma 

som er desidert mest brukt her i landet, vil vera urett overfor dei som vert busette her, 

og som har plikt til å ta norskopplæringa hjå oss.  

Norskopplæringa for innvandrarar bør ikkje vera ein språkpolitisk kamparena. 

Målsaka må ikkje bli viktigare enn omsynet til den gruppa det gjeld. 

Vi vil derfor tilrå at kommunepolitikarane let innvandrarane få halda fram med 

norskopplæring på bokmål. 

 

Med helsing klubben v/Lindås vaksenopplæring 

 

Knarvik 21.02.17 
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